Metodyka i kryteria stosowane przy wyborze operacji współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027

**Spis treści**

[**Etapy oceny kryteriów wyboru projektów** 3](#_Toc127200788)

[**I ETAP OCENY – Ocena formalna** 7](#_Toc127200789)

[1. Kryteria ogólne 7](#_Toc127200790)

[1.1. Kryteria formalne 7](#_Toc127200791)

[1.2. Kryteria horyzontalne 13](#_Toc127200792)

[1.3. Kryteria dopuszczające 18](#_Toc127200793)

[**II ETAP OCENY – Ocena merytoryczna** 23](#_Toc127200794)

[1.4. Kryteria ogólne merytoryczne – punktowe 23](#_Toc127200795)

[2. Kryteria specyficzne – kryteria dostępu i premiujące dla Działań 33](#_Toc127200796)

[2.1. Działanie 08.01 Wsparcie edukacji przedszkolnej 33](#_Toc127200797)

[2.2. Działanie 08.04 Rozwój szkolnictwa branżowego 43](#_Toc127200798)

[2.3. Działanie 09.02 Kompleksowe wsparcie sektora ekonomii społecznej 58](#_Toc127200799)

[2.4. Działanie 09.05 Wsparcie rodzin oraz pieczy zastępczej 66](#_Toc127200800)

[2.5. Działanie 10.01 Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy (projekty PUP/MUP) 76](#_Toc127200801)

[2.6. Działanie 10.02 Wsparcie osób młodych na regionalnym rynku pracy (projekty OHP) 87](#_Toc127200802)

[2.7. Działanie 10.06 Konkurencyjne kadry świętokrzyskich pracodawców i przedsiębiorstw 96](#_Toc127200803)

[2.8. Działanie 10.09 Podnoszenie kwalifikacji i umiejętności osób dorosłych w regionie 99](#_Toc127200804)

[**IIIETAP OCENY – Negocjacje** 102](#_Toc127200805)

[3.1. Kryterium negocjacyjne 102](#_Toc127200807)

# **Etapy oceny kryteriów wyboru projektów**

W programie regionalnym *Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027* ocena projektów w zakresie Europejskiego Funduszu Społecznego Plus, w ramach poszczególnych Działań przebiegać będzie w trzech etapach:

1. **oceny formalnej,**
2. **oceny merytorycznej,**
3. **negocjacji.**

Ocena kryteriów dla naborów konkurencyjnych i niekonkurencyjnych w ramach każdego z ww. etapów dokonywana będzie przez dwóch członków Komisji Oceny Projektów. Zgodnie z ustawą *o zasadach realizacji zadań finansowanych ze środków europejskich w perspektywie finansowej 2021-2027*, po każdym etapie następuje zatwierdzenie wyników oceny przez Instytucję Zarządzającą/Instytucję Pośredniczącą.

W ocenie spełnienia kryteriów możliwe jest wykorzystanie informacji udzielonych przez Wnioskodawcę, pozyskanych na temat Wnioskodawcy, partnera lub projektu. Kryteria będą weryfikowane na podstawie treści wniosków o dofinansowanie projektów (w tym oświadczeń) oraz załączników (jeśli dotyczy).

W przypadku projektów niekonkurencyjnych ocena spełniania kryteriów polega na przypisaniu im wartości logicznych „TAK”, „NIE” albo stwierdzeniu, że kryterium „NIE DOTYCZY” danego projektu. Przypisanie wnioskowi wartości „NIE” powoduje przekazanie projektu do poprawy i uzupełnienia.

**I ETAP OCENY: ocena formalna** będzie obejmować kryteria:

* **OGÓLNE:**
* **formalne –** kryteria zero-jedynkowe, których spełnienie jest niezbędne do przyznania dofinansowania. Ocena wniosku o dofinansowanie polegać będzie na przyznaniu wartości logicznej w danym kryterium: „TAK”, „NIE” albo wybranie opcji „NIE DOTYCZY”, z zastrzeżeniem, o którym mowa w dwóch kolejnych zdaniach.

W ramach kryterium formalnego nr 1 istnieje też możliwość poprawienia/uzupełnienia wniosku o dofinansowanie oraz przyznania, oprócz wartości logicznej „TAK”, „NIE”, również oceny „DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji”.

W ramach kryterium formalnego nr 3 istnieje też możliwość poprawienia/uzupełnienia wniosku o dofinansowanie oraz przyznania, oprócz wartości logicznej „TAK”, „NIE”, również oceny „DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji” albo wybranie opcji „NIE DOTYCZY”.

* **horyzontalne** **–** kryteria zero-jedynkowe, których spełnienie jest niezbędne do przyznania dofinansowania. Ocena wniosku o dofinansowanie projektu polegać będzie na przyznaniu wartości logicznej w danym kryterium: „TAK” albo „NIE”, z zastrzeżeniem, o którym mowa w następnym zdaniu.

W ramach kryteriów horyzontalnych nr 3 i 4 istnieje też możliwość poprawienia/ uzupełnienia wniosku o dofinansowanie projektu oraz przyznania, oprócz wartości logicznej „TAK”, „NIE”, również oceny „DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji”.

* **dopuszczające –** kryteria zero-jedynkowe, których spełnienie jest niezbędne do przyznania dofinansowania. Ocena wniosku o dofinansowanie projektu polegać będzie na przyznaniu wartości logicznej w danym kryterium: „TAK” albo „NIE”, z zastrzeżeniem, o którym mowa w dwóch kolejnych zdaniach.

W ramach kryteriów dopuszczających nr 1 i 2 istnieje też możliwość poprawienia/ uzupełnienia wniosku o dofinansowanie projektu oraz przyznania, oprócz wartości logicznej „TAK”, „NIE”, również oceny „DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji ”.

W ramach kryterium dopuszczającego nr 4 istnieje też możliwość poprawienia/uzupełnienia wniosku o dofinansowanie projektu oraz przyznania, oprócz wartości logicznej „TAK”, „NIE”, również oceny „DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji” lub wybranie opcji „NIE DOTYCZY”.

**W przypadku projektów konkurencyjnych, niespełnienie (przyznanie wartości logicznej NIE) któregokolwiek z kryteriów ogólnych: formalnych, horyzontalnych, dopuszczających powoduje negatywną ocenę na etapie oceny formalnej. Projekty te nie mogą zostać zakwalifikowane do kolejnego etapu oceny.**

**II ETAP OCENY: ocena merytoryczna** będzie obejmować kryteria:

* **merytoryczne –** kryteria punktowe o charakterze rozstrzygającym. Ich spełnienie jest niezbędne do przyznania dofinansowania.

Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie. Aby projekt mógł uzyskać dofinansowanie musi zdobyć za kryteria merytoryczne: minimum 60% punktów ogółem (tj. minimum 60 punktów) oraz minimum 60% punktów za każdą z części kryteriów merytorycznych. Łączna (maksymalna) liczba punktów za kryteria merytoryczne wynosi 100. Ostateczna ocena projektu stanowi średnią arytmetyczną ogólnej liczby punktów przyznanych przez dwóch oceniających.

Istnieje możliwość skierowania projektu do negocjacji w zakresie wskazanym w karcie oceny merytorycznej. W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy na etapie negocjacji do przedstawienia wyjaśnień, poprawienia lub uzupełnienia treści wniosku o dofinansowanie projektu – w zakresie istniejących zapisów zawartych we wniosku.

Instytucja Organizująca Nabór określi podział punktów na każdą z części składowych kryterium merytorycznego w Regulaminie Pracy Komisji Oceny Projektów, który będzie stanowił załącznik do Regulaminu Wyboru Projektów.

W sytuacji, gdy więcej niż jeden projekt otrzyma taką samą liczbę punktów w ramach oceny merytorycznej, miejsce na liście ocenionych projektów będzie zależało od wskazanych przez Instytucję Organizującą Nabór kryteriów merytorycznych rozstrzygających:

* w pierwszej kolejności będzie brana pod uwagę liczba punków uzyskana w ocenie kryterium nr 3 - Adekwatność doboru i opisu wskaźników realizacji projektu,
* w drugiej kolejności kryterium nr 2 - Dobór grupy docelowej - osób i/lub instytucji,
* w trzeciej kolejności kryterium nr 4 - Spójność zadań przewidzianych do realizacji w ramach projektu oraz trafność doboru i opisu tych zadań,
* oraz w czwartej kolejności kryterium nr 5 – Prawidłowość sporządzenia budżetu projektu.
* **SPECYFICZNE:**
* **dostępu –** kryteria zero-jedynkowe, których spełnienie jest niezbędne do przyznania dofinansowania. Z zastrzeżeniem, o którym mowa w następnym zdaniu, ocena wniosku o dofinansowanie polegać będzie na przyznaniu wartości logicznej w danym kryterium: „TAK” albo „NIE”.

Istnieje także możliwość poprawienia/uzupełnienia wniosku o dofinansowanie projektu o ile taka możliwość zostanie wskazana w opisie znaczenia kryterium.

* **premiujące –** kryteria fakultatywne, punktowe, których spełnienie nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania). Za kryteria premiujące można maksymalnie uzyskać 40 punktów.

Kryteria premiujące są to kryteria indywidualne, weryfikowane w odniesieniu do danego projektu. Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu w każdym z kryteriów zdefiniowanej liczby punktów, albo przyznaniu 0 punktów – w przypadku, gdy Wnioskodawca nie wybierze lub nie spełni kryterium premiującego.

**III ETAP OCENY: negocjacje** – obejmować będzie jedno kryterium:

* **kryterium negocjacyjne (o ile dotyczy) –** kryterium zero-jedynkowe, którego spełnienie jest niezbędne do przyznania dofinansowania. Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu wartości logicznych „TAK”, albo „NIE”. Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie protokołu spełnienia kryterium wyboru projektów po zakończeniu etapu negocjacji.

Do trzeciego etapu oceny przechodzą projekty, które zostały pozytywnie ocenione na II etapie oceny merytorycznej i zostały skierowane do etapu negocjacji. Istnieje możliwość dwukrotnego złożenia skorygowanego wniosku o dofinansowanie projektu po negocjacjach, na zasadach określonych przez Instytucję Organizującą Nabór.

# **I ETAP OCENY – Ocena formalna**

## Kryteria ogólne

### Kryteria formalne

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja kryterium** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** |
| --- | --- | --- | --- |
|  | Wniosek o dofinansowanie projektu nie zawiera oczywistych omyłek pisarskich. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli oczywista omyłka zostanie poprawiona przez Wnioskodawcę.  Przez oczywistą omyłkę pisarską należy rozumieć m.in. błędny NIP, Regon, adres, błąd w nazwie Wnioskodawcy.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  W razie stwierdzenia oczywistej omyłki we wniosku o dofinansowanie projektu Wnioskodawca poprawi omyłkę na etapie negocjacji.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty niespełniające przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Wniosek o dofinansowanie projektu został sporządzony w języku polskim. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli wszystkie poszczególne pola we wniosku zostaną wypełnione w języku polskim.  W przypadku stosowania skrótów należy stosować wyłącznie skrótowce obowiązujące zgodnie z zasadami języka polskiego.  Nie należy stosować nadmiernej liczby skrótowców uniemożliwiających poprawne zrozumienie treści.  Dopuszczalne jest stosowanie pojedynczych pojęć stosowanych powszechnie w języku polskim np.: event lub nazw własnych np. nazwa Wnioskodawcy.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty niespełniające przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Roczny obrót Wnioskodawcy i partnera/ów (jeśli dotyczy) jest równy lub wyższy od rocznych wydatków w projekcie złożonym przez Wnioskodawcę w odpowiedzi na dany nabór wniosków o dofinansowanie projektu. | W przypadku podmiotów niebędących jednostkami sektora finansów publicznych jako obroty należy rozumieć wartość przychodów (w tym przychodów osiągniętych z tytułu otrzymanego dofinansowania na realizację projektów) osiągniętych przez danego Wnioskodawcę w ostatnim zatwierdzonym roku na dzień składania wniosku o dofinansowanie projektu. Obrót Wnioskodawcy będzie weryfikowany w stosunku do roku, w którym wydatki w projekcie są najwyższe.  W przypadku projektów partnerskich:   1. jest badany potencjał łącznie Wnioskodawcy i partnera/ów, 2. zgodnie z art. 39 ust. 11 ustawy wdrożeniowej Wnioskodawcą (partnerem wiodącym w projekcie partnerskim) może być wyłącznie podmiot o potencjale ekonomicznym zapewniającym prawidłową realizację projektu partnerskiego.   Potencjał ekonomiczny (wkład finansowy) Wnioskodawcy (partnera wiodącego) powinien być dominujący, co oznacza, że Wnioskodawcą może być podmiot, którego roczny obrót jest wyższy niż 50% rocznych wydatków w odniesieniu do roku, w którym wydatki w projekcie są najwyższe.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie:   1. wskazania kwoty wyłącznie liczbowo albo słownie, 2. rozbieżności kwoty wpisanej liczbowo z kwotą wpisaną słownie,  * w przypadku, gdy chociaż jedna z nich spełnia wymagane kryterium.   W sytuacji, gdy wpisana we wniosku kwota (liczbowo i słownie) jest mniejsza od wymaganej – wniosek nie zostaje zakwalifikowany do kolejnego etapu.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji/NIE DOTYCZY[[1]](#footnote-1).  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu. |
|  | Wnioskodawca oraz partner/partnerzy (jeśli dotyczy) nie podlegają wykluczeniu z możliwości otrzymania dofinansowania ze środków Unii Europejskiej. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca oraz partner/partnerzy (jeśli dotyczy) złoży/ą oświadczenie, że nie jest podmiotem wykluczonym z możliwości otrzymania dofinansowania ze środków UE, lub wobec którego/ych nie orzeczono zakazu dostępu do środków UE na podstawie odrębnych przepisów takich jak:   * art. 207 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych[[2]](#footnote-2); * art. 12 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 15 czerwca 2012 r. o skutkach powierzania wykonywania pracy cudzoziemcom przebywającym wbrew przepisom na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej; * art. 9 ust. 1 pkt 2a ustawy z dnia 28 października 2002 r. o odpowiedzialności podmiotów zbiorowych za czyny zabronione pod groźbą kary.   Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie oświadczenia zamieszczonego we wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/NIE DOTYCZY.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu. |
|  | Projekt nie został fizycznie ukończony lub w pełni wdrożony przed złożeniem wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca w treści wniosku o dofinansowanie wykaże, że zapisy wniosku są w zgodności z art. 63 ust. 6 Rozporządzenia ogólnego 2021/1060 – tj. „Operacje nie mogą zostać wybrane do wsparcia z Funduszy, w przypadku gdy zostały fizycznie ukończone lub w pełni wdrożone przed przedłożeniem wniosku o dofinansowanie w ramach programu, niezależnie od tego, czy dokonano wszystkich powiązanych płatności”.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu. |
|  | Wnioskodawca/partner jest podmiotem posiadającym osobowość prawną lub osobą fizyczną posiadającą zdolność prawną (prowadzącą działalność gospodarczą lub oświatową na podstawie przepisów odrębnych). | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca wykaże, że jest podmiotem uprawnionym do ubiegania się o dofinansowanie w ramach Działania, tj. posiada osobowość prawną lub jest osobą fizyczną posiadającą zdolność prawną (prowadzącą działalność gospodarczą lub oświatową na podstawie przepisów odrębnych).  Partner musi spełniać tożsame warunki jak Wnioskodawca.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu. |
|  | Wnioskodawca prowadzi biuro projektu (lub posiada siedzibę, filię, delegaturę, oddział, czy inną prawnie dozwoloną formę organizacyjną działalności podmiotu) na terenie województwa świętokrzyskiego. | Kryterium będzie spełnione jeżeli Wnioskodawca będzie prowadził w okresie realizacji projektu biuro projektu (lub posiadał siedzibę, filię, delegaturę, oddział, czy inną prawnie dozwoloną formę organizacyjną działalności podmiotu) na terenie województwa świętokrzyskiego z możliwością udostępnienia pełnej dokumentacji wdrażanego projektu oraz zapewni uczestnikom projektu możliwość osobistego kontaktu z jego kadrą.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu. |

### 

### Kryteria horyzontalne

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja kryterium** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** |
| --- | --- | --- | --- |
|  | Projekt jest zgodny z zasadą zrównoważonego rozwoju a także zasadą DNSH („nie czyń poważnych szkód”). | Kryterium będzie spełnione jeżeli Wnioskodawca wykaże w treści wniosku o dofinansowanie, w jaki sposób zastosuje w projekcie (tam gdzie jest to możliwe) rozwiązania np.: proekologiczne, takie jak: oszczędność energii i wody, powtórne wykorzystanie zasobów, ograniczenie wpływu na bioróżnorodność, itp. oraz wykaże zgodność z zasadą DNSH.  **Zasada zrównoważonego rozwoju** oznacza, że rozwój społeczny i gospodarczy nie może pozostawać w konflikcie z interesami ochrony środowiska i ładu przestrzennego. Projektowane działania muszą zatem uwzględniać potrzeby przyszłych pokoleń, dlatego nie mogą naruszać równowagi przyrodniczej i przestrzennej. Wszelkie działania będą realizowane z uwzględnieniem potrzeb zachowania różnorodności biologicznej, zrównoważonego podejścia do użytkowania zasobów przyrody, przywrócenia i utrwalenia ładu przestrzennego oraz wymogów ochrony obszarów cennych przyrodniczo, w tym ich integralności i spójności.  **Zasada „nie czyń poważnych szkód”** (ang. do no significant harm – DNSH) ukierunkowana jest na zmianę postaw i upowszechnianie ekologicznych praktyk.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Wnioskodawca wykazał, że projekt jest zgodny z Kartą Praw Podstawowych Unii Europejskiej i Konwencją o Prawach Osób Niepełnosprawnych. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca w treści wniosku o dofinansowanie wykaże, że projekt jest zgodny z artykułami zawartymi w Karcie Praw Podstawowych Unii Europejskiej lub Konwencją o Prawach Osób Niepełnosprawnych (w szczególności z art. 19). W odniesieniu do Karty Praw Podstawowych wniosek o dofinansowanie projektu będzie oceniony w zakresie zgodności z prawami i wolnościami określonymi w szczególności w artykułach:   * art. 20 równość wobec prawa, * art. 21 niedyskryminacja, * art. 23 równość kobiet i mężczyzn, * art. 26 integracja osób niepełnosprawnych, * art. 37 ochrona środowiska.   Powyższy opis powinien zostać zawarty w części wniosku „Opis projektu” lub „Zadania”.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Wnioskodawca wykazał, że projekt będzie miał pozytywny wpływ na zasadę równości szans i niedyskryminacji, w tym dostępności dla osób z niepełnosprawnościami. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca w treści wniosku o dofinansowanie wykaże, że projekt zapewni wsparcie bez jakiejkolwiek dyskryminacji ze względu na przesłanki określone w szczególności w art. 9 ust. 3 rozporządzenia nr 2021/1060, tj. ze względu na płeć, rasę lub pochodzenie etniczne, religię lub światopogląd, niepełnoprawność, wiek lub orientację seksualną. **W przypadku, gdy Wnioskodawcą jest jednostka samorządu terytorialnego (lub podmiot przez nią kontrolowany lub od niej zależny), która podjęła jakiekolwiek działania dyskryminujące, sprzeczne z zasadami, o których mowa w ww. artykule,** **projekt nie zostanie wybrany do dofinasowania.**  Przez pozytywny wpływ projektu na zasadę równości szans i niedyskryminacji, w tym dostępności dla osób z niepełnosprawnościami należy również rozumieć zapewnienie dostępności do oferowanego w projekcie wsparcia dla wszystkich jego uczestników oraz zapewnienie dostępności wszystkich produktów projektu (które nie zostały uznane za neutralne) dla wszystkich ich użytkowników, zgodnie ze Standardami dostępności dla polityki spójności 2021-2027, stanowiącymi załącznik nr 2 do Wytycznych dotyczących realizacji zasad równościowych w ramach funduszy unijnych na lata 2021-2027. **Stosowanie ww. Standardów jest obligatoryjne**.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów dotyczących zasady równości szans i niedyskryminacji, w tym dostępności dla osób z niepełnosprawnościami.  Ze względu na fakt, że nie wszystkie wymogi standardów są możliwe do weryfikacji na etapie wnioskowania o dofinansowanie, informacje wskazane we wniosku o dofinansowanie będą weryfikowane przez ION w ramach monitorowania i kontroli projektu.  Powyższe opisy powinny zostać zawarte w części wniosku „Opis projektu” lub „Zadania”.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Projekt jest zgodny z zasadą równości kobiet i mężczyzn. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca wskaże we wniosku o dofinansowanie, w tym w szczególności w opisie: grupy docelowej, zadań oraz zarządzania projektem, w jaki sposób będzie zapewniona realizacja w ramach projektu zasady równości kobiet i mężczyzn.  Ocena kryterium będzie prowadzona w oparciu o standard minimum realizacji zasady równości kobiet i mężczyzn w ramach projektów współfinansowanych z EFS+ stanowiącym załącznik Nr 1 do Wytycznych dotyczących realizacji zasad równościowych w ramach funduszy unijnych na lata 2021-2027”.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisówdotyczących zgodność projektu z zasadą równości kobiet i mężczyzn.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Zgodność projektu z prawodawstwem krajowym w kontekście odnoszącym się do przygotowania, sposobu realizacji i zakresu projektu. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli zapisy projektu będą zgodne z właściwymi przepisami prawa krajowego, w tym m.in. dotyczącymi przepisów prawa zamówień publicznych, ochrony środowiska i ustawą o zasadach realizacji zadań finansowanych ze środków europejskich w perspektywie finansowej 2021-2027.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku oraz oświadczenia zamieszczonego we wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |

### Kryteria dopuszczające

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja kryterium** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** |
| --- | --- | --- | --- |
|  | Projekt jest zgodny z zasadami dotyczącymi pomocy publicznej. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca w treści wniosku o dofinansowanie wskaże pozycje, które dotyczą pomocy publicznej/de minimis oraz przedstawi informacje dotyczące wartości ww. pomocy otrzymanej do dnia złożenia wniosku o dofinansowanie projektu.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/NIE DOTYCZY/DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Projekt jest zgodny z Regulaminem Wyboru Projektów oraz ze Szczegółowym Opisem Priorytetów programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027 (aktualnie obowiązującymi), w ramach danego działania w obszarze:   * typu/ów projektu/ów, * grupy docelowej, * poziomu wkładu własnego, * zakresu i poziomu cross-financingu, * poziomu kosztów pośrednich, * załącznika nr I do regulaminu - Szczegółowe warunki realizacji przedsięwzięć[[3]](#footnote-3). | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca wykaże zgodność:   1. grupy docelowej z Regulaminem Wyboru Projektów; 2. wysokości wkładu własnego z poziomem wskazanym w Regulaminie Wyboru Projektów; 3. projektu z załącznikiem nr I do Regulaminu Wyboru Projektów w zakresie realizowanych działań i/lub warunków; 4. z typem/ami projektu realizowanym/nymi w ramach danego Działania – wskazanymi w Regulaminie Wyboru Projektów; 5. poziomu cross-financingu – wskazanym w SzOP; 6. poziomu kosztów pośrednich – wskazanym w SzOP.   Dopuszcza się możliwość uzupełnienia lub poprawy wniosku o dofinansowanie projektu na etapie negocjacji w zakresie punktów 3, 4, 5 i 6, tj.:   * doprecyzowania istniejących zapisów w zakresie zgodności projektu z załącznikiem nr I do Regulaminu Wyboru Projektów, * dodania bądź usunięcia typu projektu, * dostosowania poziomu cross-financingu do obowiązujących limitów, * dostosowania poziomu kosztów pośrednich do obowiązujących limitów.   Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Projekt jest skierowany do grup docelowych z obszaru województwa świętokrzyskiego (które w przypadku osób fizycznych – uczą się, pracują lub zamieszkują na obszarze województwa świętokrzyskiego w rozumieniu ustawy Kodeks Cywilny; w przypadku podmiotów – posiadają jednostkę organizacyjną na obszarze województwa świętokrzyskiego). | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca w treści wniosku wykaże, że wsparcie zostanie skierowane do osób pracujących/uczących się lub zamieszkałych na terenie województwa świętokrzyskiego. W sytuacji zaplanowania wsparcia dla osób bezdomnych, muszą one przebywać na obszarze regionu. W przypadku podmiotów należy wskazać, iż posiadają one jednostkę organizacyjną na obszarze województwa świętokrzyskiego.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty niespełniające tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu.  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do przedmiotowego kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Wybór partnera/ów projektu został  dokonany zgodnie z obowiązującymi  przepisami prawa. | Kryterium zostanie spełnione w przypadku projektu partnerskiego, gdy wybór partnera nastąpił zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy z dnia 28 kwietnia 2022 r. o zasadach realizacji zadań finansowanych ze środków europejskich w perspektywie finansowej 2021-2027 tj.:   1. wybór partnera/ów został dokonany przed złożeniem wniosku o dofinansowanie; 2. podmiot inicjujący projekt partnerski[[4]](#footnote-4) (o ile dotyczy) dokonuje wyboru partnerów spośród podmiotów innych niż wymienione w art. 4 tej ustawy, z zachowaniem zasady przejrzystości i równego traktowania; 3. podmiot inicjujący projekt partnerski (o ile dotyczy) dokonuje wyboru partnerów: 4. ogłaszając otwarty nabór partnerów na swojej stronie internetowej wraz ze wskazaniem co najmniej 21-dniowego terminu na zgłaszanie się partnerów oraz 5. uwzględniając przy wyborze partnerów zgodność działania potencjalnego partnera z celami partnerstwa, deklarowanego wkładu potencjalnego partnera w realizację celu partnerstwa oraz doświadczenia w realizacji projektów o podobnym charakterze oraz 6. podając do publicznej wiadomości na swojej stronie internetowej informację o podmiotach wybranych do pełnienia funkcji partnera.   Treść wniosku o dofinansowanie musi zawierać zapisy (o ile dotyczy), tj. link do strony internetowej Wnioskodawcy w zakresie upublicznienia otwartego naboru partnera/ów, datę ogłoszenia naboru/ zainicjowania partnerstwa, informację o wyborze partnera/ów, wskazanie inicjatora partnerstwa.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień w ww. zakresie w ramach istniejących zapisów.  Spełnienie kryterium będzie weryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji/NIE DOTYCZY.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. Projekty nieposiadające odniesienia do tego kryterium nie podlegają zakwalifikowaniu do kolejnego etapu. |

# **II ETAP OCENY – Ocena merytoryczna**

### Kryteria ogólne merytoryczne – punktowe

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja kryterium** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** |
| --- | --- | --- | --- |
|  | Analiza potrzeb i adekwatność zaplanowanego wsparcia. | Ocenie będzie podlegać czy planowane wsparcie będzie:   * wynikać bezpośrednio ze zdiagnozowanego/ych problemu/ów, jaki/e Wnioskodawca chce rozwiązać lub zminimalizować poprzez realizację projektu, * bezpośrednio przekładać się na zaplanowane zadania.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 13/8 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Dobór grupy docelowej -  osób i/lub instytucji. | Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie opisu grupy docelowej, który musi zawierać co najmniej:   * opis i uzasadnienie grupy docelowej zaplanowanej do objęcia wsparciem, * potrzeby i oczekiwania uczestników w kontekście wsparcia, które ma być udzielane w ramach projektu oraz wskazanie źródeł tych informacji, * bariery, na które mogą napotkać uczestnicy projektu, * opis sposobu rekrutacji uczestników projektu i podmiotów obejmowanych wsparciem, w tym kryteriów rekrutacji.   Opis sposobu rekrutacji musi zawierać co najmniej.:   * plan i harmonogram jej przeprowadzenia, * określenie niedyskryminacyjnych kryteriów wyboru, * zapobieganie ewentualnym problemom związanym z rekrutacją grupy docelowej.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 12/7 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia.  **Kryterium rozstrzygające**: w sytuacji, gdy więcej niż jeden projekt otrzyma taką samą liczbę punktów w ramach oceny merytorycznej, kryterium to będzie brane pod uwagę **w drugiej kolejności** przy umieszczaniu projektu na liście ocenionych projektów i podejmowaniu decyzji o przyznaniu dofinansowania. |
|  | Adekwatność doboru i opisu wskaźników realizacji projektu. | Kryterium będzie oceniane w oparciu o zapisy dotyczące:   * zawarcia w projekcie obowiązkowych wskaźników produktu, rezultatu oraz innych wspólnych wskaźników produktu, wskazanych w Regulaminie Wyboru Projektów, * określenia wartości docelowej obowiązkowych wskaźników produktu, rezultatu oraz innych wspólnych wskaźników produktu, * określenia, w jaki sposób i na jakiej podstawie mierzone będą obowiązkowe wskaźniki realizacji projektu (ustalenie źródeł weryfikacji/ pozyskania danych do pomiaru wskaźników oraz częstotliwość ich pomiaru).   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 10/6 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia.  **Kryterium rozstrzygające**: w sytuacji, gdy więcej niż jeden projekt otrzyma taką samą liczbę punktów w ramach oceny merytorycznej, kryterium to będzie brane pod uwagę **w pierwszej kolejności** przy umieszczaniu projektu na liście ocenionych projektów i podejmowaniu decyzji o przyznaniu dofinansowania. |
|  | Spójność zadań przewidzianych do realizacji w ramach projektu oraz trafność doboru i opisu tych zadań. | W ramach kryterium ocenie będzie podlegać opis zaplanowanych zadań, w szczególności:   * wskazanie potrzeb realizacji zadań, * planowany sposób realizacji zadań, w tym określenie poszczególnych etapów w polu „Harmonogram”, * uzasadnienie wyboru partnerów do realizacji poszczególnych zadań (o ile dotyczy), * sposób realizacji zasady równości szans i niedyskryminacji, w tym dostępności dla osób z niepełnosprawnościami oraz równości kobiet i mężczyzn.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 15/9 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia.  **Kryterium rozstrzygające**: w sytuacji, gdy więcej niż jeden projekt otrzyma taką samą liczbę punktów w ramach oceny merytorycznej, kryterium to będzie brane pod uwagę **w trzeciej kolejności** przy umieszczaniu projektu na liście ocenionych projektów i podejmowaniu decyzji o przyznaniu dofinansowania. |
|  | Prawidłowość sporządzenia budżetu projektu. | W ramach kryterium ocenie podlegać będzie prawidłowość sporządzenia budżetu projektu, w tym:   * kwalifikowalność wydatków, * niezbędność wydatków do realizacji projektu i osiągania jego celów/wskaźników, * racjonalność i efektywność wydatków projektu, * zgodność z cenami rynkowymi poszczególnych pozycji budżetowych, * poprawność formalno-rachunkowa sporządzenia budżetu projektu (w tym m. in.: limity, źródła finansowania, pomoc publiczna), * przypisanie Wnioskodawcy/partnerów do poszczególnych kosztów w ramach zadań, za których wykonanie będą oni odpowiedzialni, * zgodność ze stawkami jednostkowymi (o ile dotyczy) określonymi w Regulaminie Wyboru Projektów.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 20/12 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia.  **Kryterium rozstrzygające**: w sytuacji, gdy więcej niż jeden projekt otrzyma taką samą liczbę punktów w ramach oceny merytorycznej, kryterium to będzie brane pod uwagę **w czwartej kolejności** przy umieszczaniu projektu na liście ocenionych projektów i podejmowaniu decyzji o przyznaniu dofinansowania. |
|  | Adekwatność potencjału społecznego Wnioskodawcy i partnerów (o ile dotyczy). | W ramach kryterium ocenie podlegać będzie doświadczenie Wnioskodawcy/partnerów w kontekście dotychczasowej jego działalności i możliwości weryfikacji jej rezultatów, w odniesieniu do:   * obszaru tematycznego, w którym udzielane będzie wsparcie przewidziane w ramach projektu, * grupy docelowej, do której kierowane będzie wsparcie, * terytorium, którego będzie dotyczyć realizacja projektu.   Wymagane jest również wskazanie instytucji, które mogą potwierdzić potencjał społeczny Wnioskodawcy i partnerów (o ile dotyczy).  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 12/7 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Sposób zarządzania projektem. | Ocena kryterium będzie polegała na weryfikacji zapisów zawierających informację, w jaki sposób projekt będzie zarządzany w tym:   * opis kadry zarządzającej oraz struktury zarządzania, * sposób zarządzania partnerstwem i racjonalność podziału zadań między partnerami i/lub podwykonawcami (o ile dotyczy), * zasady funkcjonowania biura projektu (w tym godziny pracy), * monitoring projektu, * odniesienie się do zasady równości kobiet i mężczyzn oraz zasady równości szans i niedyskryminacji, w tym dostępności dla osób z niepełnosprawnościami.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 6/4 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |
|  | Zaangażowanie potencjału Wnioskodawcy i partnerów (o ile dotyczy) do realizacji projektu – wkład rzeczowy, potencjał kadrowy i własne środki finansowe. | W ramach kryterium przeprowadzona zostanie ocena potencjału Wnioskodawcy/partnera, w tym:   * wkład rzeczowy (potencjał techniczny) tj. posiadane lub pozyskane zaplecze, pomieszczenie, sprzęt, który Wnioskodawca/partnerzy (o ile dotyczy) mogą wykazać w projekcie i sposób jego wykorzystania w ramach projektu, * własne środki finansowe (potencjał finansowy), jakie wniesie do projektu Wnioskodawca i partnerzy (o ile dotyczy), * potencjał kadrowy (personel projektu) Wnioskodawcy i partnerów (o ile dotyczy) i sposobu jego wykorzystania w ramach projektu (kluczowych osób, które zostaną zaangażowane do realizacji projektu oraz ich planowanej funkcji w projekcie, know-how).   Ocenie będzie również podlegał zakres wykorzystania własnego potencjału np. w odniesieniu do zlecania zadań innym podmiotom.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium punktowe.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na przyznaniu liczby punktów w ramach dopuszczalnych limitów wyznaczonych maksymalną i minimalną liczbą punktów, które można uzyskać, aby dane kryterium zostało ocenione pozytywnie.  **Liczba punktów możliwych do uzyskania: 12/7 punktów.**  W przypadku projektów niekonkurencyjnych projekty nieposiadające odniesienia do kryterium kierowane są do poprawy lub uzupełnienia. |

1. Kryteria specyficzne – kryteria dostępu i premiujące dla Działań

### Działanie 08.01 Wsparcie edukacji przedszkolnej

Priorytet: 8. Edukacja na wszystkich etapach życia

Cel szczegółowy: ESO4.6. Wspieranie równego dostępu do dobrej jakości, włączającego kształcenia i szkolenia oraz możliwości ich ukończenia, w szczególności w odniesieniu do grup w niekorzystnej sytuacji, od wczesnej edukacji i opieki nad dzieckiem przez ogólne i zawodowe kształcenie i szkolenie, po szkolnictwo wyższe, a także kształcenie i uczenie się dorosłych, w tym ułatwianie mobilności edukacyjnej dla wszystkich i dostępności dla osób z niepełnosprawnościami (EFS+).

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

1. Tworzenie miejsc wychowania przedszkolnego w nowo utworzonych lub istniejących ośrodkach wychowania przedszkolnego (OWP).
2. Dostosowanie miejsc wychowania przedszkolnego do potrzeb dzieci z niepełnosprawnościami.
3. Rozszerzenie oferty ośrodków wychowania przedszkolnego o zajęcia rozwijające jakość edukacji m.in. poprzez:
4. zajęcia dodatkowe dydaktyczno-wychowawcze, w zakresie umiejętności podstawowych i przekrojowych,
5. zajęcia dodatkowe wyrównujące szanse edukacyjne dzieci w zakresie stwierdzonych deficytów,
6. zajęcia specjalistyczne,
7. wsparcie w zakresie edukacji włączającej,
8. doskonalenie kompetencji kadry,
9. wsparcie rodziców/opiekunów dzieci poprzez działania na rzecz wzmacniania współpracy kadry z rodzicami/opiekunami prawnymi.

##### Kryteria dostępu

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Wsparcie w ramach projektu udzielane jest na podstawie indywidualnej diagnozy ośrodka wychowania przedszkolnego. | Kryterium zostanie spełnione, gdy we wniosku o dofinansowanie zostanie zawarta informacja o wynikach z przeprowadzonej diagnozy. Diagnoza musi być zatwierdzona i ogłoszona przez organ prowadzący. We wniosku o dofinansowanie należy wskazać link z dostępem do diagnozy. Działania zaplanowane w projekcie muszą odpowiadać na zidentyfikowane w diagnozie potrzeby, a wnioski z niej wynikające powinny być powiązane do zakresu działań planowanych w projekcie.  Za aktualne dane źródłowe uznaje się dane, które odnoszą się do bieżących potrzeb dzieci, nauczycieli, OWP. Za bieżące dane źródłowe uznaje się dane, które są opracowane nie wcześniej niż 12 miesięcy od daty złożenia wniosku o dofinansowanie.  Diagnoza nie jest załącznikiem do wniosku o dofinansowanie projektu, jednak powinna być dostępna np. podczas negocjacji lub kontroli projektu.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/ DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA/ na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2, 3 |
|  | Maksymalny okres realizacji projektu wynosi 24 miesiące. | Kryterium zostanie spełnione, jeżeli Wnioskodawca wskaże daty rozpoczęcia i zakończenia projektu, których przedział będzie wynosił maksymalnie 24 miesiące.  Okres 24 miesięcy należy liczyć jako pełne miesiące kalendarzowe. Instytucja Organizująca Nabór (ION) w uzasadnionych przypadkach, na etapie realizacji projektu, dopuszcza możliwość odstępstwa w zakresie przedmiotowego kryterium przez wydłużenie terminu realizacji projektu.  W przypadku niezgodności podanego okresu realizacji projektu z inną częścią wniosku, w której zawarto informację o okresie realizacji projektu, ION wezwie Wnioskodawcę do udzielenia wyjaśnień.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2, 3 |

##### Kryteria premiujące

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
|  | Projekt zakłada tworzenie nowych miejsc wychowania przedszkolnego na terenach wiejskich, na których wskaźnik upowszechnienia edukacji przedszkolnej jest niższy niż średnia dla województwa świętokrzyskiego. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli zostaną utworzone nowe miejsca wychowania przedszkolnego dla dzieci w wieku 3-5 lat w ośrodkach wychowania przedszkolnego na terenie gmin wiejskich lub terenach wiejskich gmin miejsko-wiejskich województwa świętokrzyskiego o niższym niż średnia dla województwa świętokrzyskiego stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej. Wygenerowanie nowych miejsc wpłynie na zwiększenie udziału dzieci w edukacji przedszkolnej w naszym województwie.  Średnia wartość wskaźnika upowszechnienia edukacji przedszkolnej dla województwa świętokrzyskiego będzie zamieszczona w Regulaminie Wyboru Projektów na podstawie aktualnych danych GUS.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **15 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1 |
|  | Projekt jest skierowany wyłącznie do osób z obszarów położonych na terenie Obszaru Strategicznej Interwencji, które uczą się, pracują lub zamieszkują w rozumieniu ustawy Kodeks cywilny na obszarach OSI, a w przypadku podmiotów – posiadają siedzibę, filię, delegaturę, oddział czy inną jednostkę organizacyjną na obszarach OSI. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli 100% grupy docelowej będą stanowiły osoby/podmioty z Obszaru Strategicznej Interwencji.  Obszary Strategicznej Interwencji (krajowe i regionalne)[[5]](#footnote-5) obejmują:   1. obszar OSI – miasta średnie tracące funkcje społeczno-gospodarcze: Staszów, Ostrowiec Świętokrzyski, Starachowice, Jędrzejów, Skarżysko-Kamienna, Sandomierz, Busko-Zdrój, Końskie. 2. obszar OSI – obszary zagrożone trwałą marginalizacją:  * gminy miejsko-wiejskie: Bodzentyn, Działoszyce, Koprzywnica, Łagów, Nowa Słupia, Skalbmierz, Zawichost. * gminy wiejskie: Baćkowice, Bałtów, Bejsce, Bieliny, Czarnocin, Dwikozy, Fałków, Gnojno, Imielno, Iwaniska, Klimontów, Lipnik, Łopuszno, Łubnice, Mirzec, Mniów, Moskorzew, Nagłowice, Obrazów, Oksa, Oleśnica, Opatowiec, Radków, Raków, Ruda Maleniecka, Sadowie, Samborzec, Secemin, Słupia, Tarłów, Waśniów, Wilczyce, Wojciechowice.  1. obszar OSI – OSI regionalne:  * Kielecki Obszar Funkcjonalny: miasto: Kielce; gminy: Chęciny, Chmielnik, Daleszyce, Morawica, Pierzchnica, Górno, Masłów, Miedziana Góra, Piekoszów, Sitkówka-Nowiny, Strawczyn, Zagnańsk. * Miejskie obszary funkcjonalne (MOF) miast średnich: * MOF Miasta Północy: miasta: Końskie, Ostrowiec Świętokrzyski, Skarżysko-Kamienna, Starachowice; gminy miejsko-wiejskie: Ćmielów, Kunów, Stąporków, Suchedniów, Wąchock, Końskie (obszar wiejski); gminy wiejskie: Bałtów, Bliżyn, Bodzechów, Brody, Mirzec, Pawłów, Skarżysko-Kościelne, Waśniów; * MOF Jędrzejów: miasta: Jędrzejów; gminy miejsko-wiejskie: Jędrzejów (obszar wiejski), Małogoszcz; gmina wiejska: Sobków; * MOF Buska Zdroju: miasto: Busko-Zdrój; gmina miejsko-wiejska: Busko-Zdrój (obszar wiejski), Stopnica; * MOF Staszowa: miasto: Staszów; gmina miejsko-wiejska: Staszów (obszar wiejski), Oleśnica; gmina wiejska: Rytwiany; * MOF Sandomierza: miasto: Sandomierz; gminy wiejskie: Obrazów, Samborzec, Wilczyce, Dwikozy.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3 |
|  | Projekt zakłada realizację działań z zakresu edukacji ekologicznej. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli w projekcie zaplanowane będą działania z zakresu edukacji ekologicznej. Celem działań projektowych powinno być podniesienie wiedzy i świadomości dzieci m. in. w zakresie: zrozumienia otaczających ich ekosystemów, wpływu działań człowieka na zmiany klimatyczne oraz potrzeby ochrony przyrody i równowagi ekologicznej.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3 |
|  | Projekt zakłada działania z zakresu kształtowania postaw antydyskryminacyjnych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy działania w projekcie będą ukierunkowane na rozwijanie wśród dzieci postaw związanych z przeciwdziałaniem dyskryminacji ze względu na np. płeć, rasę, pochodzenie narodowe i etniczne, religię, światopogląd, niepełnosprawność, wiek czy status społeczny i ekonomiczny. Działania te mają przyczynić się do budowani postaw społecznych opartych m.in.: na tolerancji, wolności i szacunku do drugiej osoby.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3 |
|  | Interwencja zaplanowana w ramach projektu jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy interwencja zaplanowana w ramach projektu będzie ukierunkowana na osiągnięcie efektu komplementarności z działaniami, zaplanowanymi w ramach EFRR, FERS lub jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych z poprzednich perspektyw finansowych (2007-2013 lub 2014-2020)[[6]](#footnote-6). W treści wniosku należy wykazać w jakim zakresie i z jakimi działaniami występuje komplementarność.  Realizacja projektów komplementarnych przyczyni się do osiągnięcia dodatkowych korzyści, np. w zakresie:   * oszczędność środków, * oszczędność czasu (uzyskiwanie określonych rezultatów w krótszym okresie czasu), * ułatwienie realizacji kolejnego (komplementarnego) przedsięwzięcia; * dodatkowe/ lepsze/ trwalsze produkty i rezultaty; * wyższa użyteczność usług; * skuteczniejsze zaspokojenie potrzeb (rozwiązanie problemów/ odpowiedź na wyzwania rozwojowe).   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3 |

### Działanie 08.04 Rozwój szkolnictwa branżowego

Priorytet: 8. Edukacja na wszystkich etapach życia

Cel szczegółowy: ESO4.6. Wspieranie równego dostępu do dobrej jakości, włączającego kształcenia i szkolenia oraz możliwości ich ukończenia, w szczególności w odniesieniu do grup w niekorzystnej sytuacji, od wczesnej edukacji i opieki nad dzieckiem przez ogólne i zawodowe kształcenie i szkolenie, po szkolnictwo wyższe, a także kształcenie i uczenie się dorosłych, w tym ułatwianie mobilności edukacyjnej dla wszystkich i dostępności dla osób z niepełnosprawnościami (EFS+).

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

1. Organizacja staży uczniowskich (dla techników i szkół branżowych I stopnia) z zachowaniem najwyższych standardów jakości w celu uzyskania umiejętności praktycznych niezbędnych do wykonywania pracy w zawodzie.
2. Organizacja staży lub praktyk zawodowych (innych niż staże uczniowskie)[[7]](#footnote-7) dla uczniów szkół branżowych.
3. Wsparcie uczniów szkół branżowych m. in. poprzez kwalifikacyjne kursy zawodowe, zajęcia dodatkowe ukierunkowane na rozwijanie umiejętności podstawowych i przekrojowych, działania dwujęzyczne, edukację ekologiczną, zajęcia w ramach działań antydyskryminacyjnych, zajęcia psychologiczno-pedagogiczne, doradztwo zawodowe, wsparcie w zakresie edukacji włączającej (poprzez upowszechnianie modelu np. *Przestrzeń* *dostępnej szkoły* lub poprzez wspieranie procesu transformacji szkolnictwa specjalnego).
4. Podnoszenie kompetencji kadry nauczycielskiej/doradców zawodowych m.in: w zakresie zapobiegania przemocy, wsparcia dla uczniów zagrożonych przedwczesnym opuszczeniem systemu edukacji.

##### Kryteria dostępu

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Wsparcie w ramach projektu udzielane jest na podstawie indywidualnej diagnozy placówki prowadzącej kształcenie zawodowe. | Kryterium zostanie spełnione, gdy we wniosku o dofinansowanie projektu zostanie zawarta informacja o wynikach z przeprowadzonej diagnozy. Diagnoza musi być zatwierdzona i ogłoszona przez organ prowadzący. We wniosku o dofinansowanie należy wskazać link z dostępem do diagnozy. Działania zaplanowane w projekcie muszą odpowiadać na zidentyfikowane w diagnozie potrzeby, a wnioski z niej wynikające powinny dotyczyć zakresu realizacji projektu.  Wsparcie w zakresie cyfryzacji danej placówki poprzedzone jest samooceną wykonaną przez placówkę, jej kadrę i uczniów przy wykorzystaniu narzędzia SELFI (<https://education.ec.europa.eu/pl/selfie>).  Za aktualne dane źródłowe uznaje się dane, które odnoszą się do bieżących potrzeb uczniów, nauczycieli, szkoły/placówki systemu oświaty.  Za bieżące dane źródłowe uznaje się dane, które są opracowane nie wcześniej niż 12 miesięcy od daty złożenia wniosku o dofinansowanie.  Diagnoza nie jest załącznikiem do wniosku o dofinansowanie projektu, jednak powinna być dostępna np. podczas negocjacji lub kontroli projektu.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie projektu na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/ DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2, 3, 4 |
|  | Projekt zakłada udział minimum 40% uczniów w stażach uczniowskich. | W ramach kryterium oceniane będzie, czy Wnioskodawca objął stażem uczniowskim u pracodawcy minimum 40% uczniów uczestniczących w projekcie. Staże uczniowskie dotyczą uczniów techników i szkół branżowych I stopnia.  Odsetek uczestników projektu, spełniających to kryterium należy wskazać procentowo w treści wniosku o dofinansowanie projektu.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie projektu na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/ DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1 |
|  | Projekt zakłada udział minimum 40% uczniów w stażach (innych niż staże uczniowskie) lub praktykach zawodowych. | W ramach kryterium oceniane będzie, czy Wnioskodawca objął stażem (innym niż staż uczniowski) u pracodawcy minimum 40% uczniów uczestniczących w projekcie lub praktyką zawodową. Wsparcie dotyczy uczniów szkół branżowych II stopnia lub młodocianych pracowników techników i szkół branżowych I stopnia.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/ DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 2 |
|  | Projekt zakłada wsparcie w zakresie doradztwa zawodowego. | Kryterium zostanie spełnione, gdy we wniosku o dofinansowanie zostanie zaplanowane wsparcie w zakresie doradztwa zawodowego. Działania w tym zakresie muszą być wolne od stereotypów płciowych w wyborze ścieżek edukacyjnych i zawodowych, a także wspierać przełamywanie tych stereotypów. Przedsięwzięcia z zakresu doradztwa zawodowego muszą przeciwdziałać dyskryminacji, w tym wspierać decyzje dziewcząt w wyborze kierunków związanych z STEM[[8]](#footnote-8).  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2, 3 |
|  | Wnioskodawca stosuje stawki jednostkowe przewidziane do rozliczenia kosztów staży uczniowskich. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca zastosuje stawkę jednostkową do rozliczenia kosztów staży uczniowskich wskazaną w Regulaminie Wyboru Projektów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1 |
|  | Maksymalny okres realizacji projektu wynosi 24 miesiące. | Kryterium zostanie spełnione, jeżeli Wnioskodawca wskaże daty rozpoczęcia i zakończenia projektu, których przedział będzie wynosił maksymalnie 24 miesiące.  Okres 24 miesięcy należy liczyć jako pełne miesiące kalendarzowe. Instytucja Organizująca Nabór (ION) w uzasadnionych przypadkach, na etapie realizacji projektu, dopuszcza możliwość odstępstwa w zakresie przedmiotowego kryterium przez wydłużenie terminu realizacji projektu.  W przypadku niezgodności podanego okresu realizacji projektu z inną częścią wniosku, w której zawarto informację o okresie realizacji projektu, ION wezwie Wnioskodawcę do udzielenia wyjaśnień.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2, 3, 4 |

##### Kryteria premiujące

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Projekt wykorzystuje zasoby dostępne na Zintegrowanej Platformie Edukacyjnej (ZPE) lub wdraża modele wypracowane w ramach PO WER. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli we wniosku o dofinansowanie projektu Wnioskodawca wskaże z jakich zasobów ZPE skorzystał, co pozwoli na uniknięcie powielania już istniejących materiałów edukacyjnych. Ponadto w treści wniosku należy wykazać w jakim zakresie i jakie modele wypracowane w ramach modeli PO WER zostały zaimplementowane w działaniach projektowych, np. *Przestrzeń Dostępnej Szkoły*, *Asystent ucznia o specjalnych potrzebach edukacyjnych*, wzorcowy model kształcenia praktycznego, rozwiązań w zakresie doradztwa zawodowego.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **10 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3, 4 |
|  | Projekt jest skierowany wyłącznie do osób z obszarów położonych na terenie Obszaru Strategicznej Interwencji, które uczą się, pracują lub zamieszkują w rozumieniu ustawy Kodeks cywilny na obszarach OSI, a w przypadku podmiotów – posiadają siedzibę, filię, delegaturę, oddział czy inną jednostkę organizacyjną na obszarach OSI. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli 100% grupy docelowej będą stanowiły osoby/podmioty z Obszaru Strategicznej Interwencji.  Obszary Strategicznej Interwencji (krajowe i regionalne)[[9]](#footnote-9) obejmują:   1. obszar OSI – miasta średnie tracące funkcje społeczno-gospodarcze: Staszów, Ostrowiec Świętokrzyski, Starachowice, Jędrzejów, Skarżysko-Kamienna, Sandomierz, Busko-Zdrój, Końskie. 2. obszar OSI – obszary zagrożone trwałą marginalizacją:  * gminy miejsko-wiejskie: Bodzentyn, Działoszyce, Koprzywnica, Łagów, Nowa Słupia, Skalbmierz, Zawichost. * gminy wiejskie: Baćkowice, Bałtów, Bejsce, Bieliny, Czarnocin, Dwikozy, Fałków, Gnojno, Imielno, Iwaniska, Klimontów, Lipnik, Łopuszno, Łubnice, Mirzec, Mniów, Moskorzew, Nagłowice, Obrazów, Oksa, Oleśnica, Opatowiec, Radków, Raków, Ruda Maleniecka, Sadowie, Samborzec, Secemin, Słupia, Tarłów, Waśniów, Wilczyce, Wojciechowice.  1. obszar OSI – OSI regionalne:  * Kielecki Obszar Funkcjonalny: miasto: Kielce; gminy: Chęciny, Chmielnik, Daleszyce, Morawica, Pierzchnica, Górno, Masłów, Miedziana Góra, Piekoszów, Sitkówka- Nowiny, Strawczyn, Zagnańsk. * Miejskie obszary funkcjonalne (MOF) miast średnich: * MOF Miasta Północy: miasta: Końskie, Ostrowiec Świętokrzyski, Skarżysko-Kamienna, Starachowice; gminy miejsko-wiejskie: Ćmielów, Kunów, Stąporków, Suchedniów, Wąchock, Końskie (obszar wiejski); gminy wiejskie: Bałtów, Bliżyn, Bodzechów, Brody, Mirzec, Pawłów, Skarżysko-Kościelne, Waśniów; * MOF Jędrzejów: miasta: Jędrzejów; gminy miejsko-wiejskie: Jędrzejów (obszar wiejski), Małogoszcz; gmina wiejska: Sobków; * MOF Buska Zdroju: miasto: Busko-Zdrój; gmina miejsko-wiejska: Busko-Zdrój (obszar wiejski), Stopnica; * MOF Staszowa: miasto: Staszów; gmina miejsko-wiejska: Staszów (obszar wiejski), Oleśnica; gmina wiejska: Rytwiany; * MOF Sandomierza: miasto: Sandomierz; gminy wiejskie: Obrazów, Samborzec, Wilczyce, Dwikozy.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3, 4 |
|  | Projekt zakłada realizację działań z zakresu edukacji ekologicznej. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli w projekcie zaplanowane będą działania z zakresu edukacji ekologicznej. Celem działań projektowych powinno być zdobywanie/rozszerzanie wiedzy i umiejętności, niezbędnych do życia w sposób zdrowy i ekologiczny. Dzięki wsparciu, uczniowie nauczą się dbać o środowisko i będą pogłębiać wiedzę w zakresie ochrony klimatu.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3 |
|  | Projekt zakłada działania z zakresu kształtowania postaw antydyskryminacyjnych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy działania w projekcie będą ukierunkowane na rozwijanie wśród uczniów postaw związanych z przeciwdziałaniem dyskryminacji ze względu na m.in. płeć, rasę, orientację seksualną, pochodzenie narodowe i etniczne, religię, światopogląd, niepełnosprawność, wiek czy status społeczny i ekonomiczny. Działania te mają przyczynić się do budowani postaw społecznych opartych m.in.: na tolerancji, wolności i szacunku do drugiej osoby.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3, 4 |
|  | Interwencja zaplanowana w ramach projektu jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy interwencja zaplanowana w ramach projektu będzie ukierunkowana na osiągnięcie efektu komplementarności z działaniami, zaplanowanymi w ramach EFRR, FERS lub jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych z poprzednich perspektyw finansowych (2007-2013 lub 2014-2020)[[10]](#footnote-10).  W treści wniosku należy wykazać w jakim zakresie i z jakimi działaniami występuje komplementarność.  Realizacja projektów komplementarnych przyczyni się do osiągnięcia dodatkowych korzyści, m.in. w zakresie:   * oszczędność środków, * oszczędność czasu (uzyskiwanie określonych rezultatów w krótszym okresie czasu), * ułatwienie realizacji kolejnego (komplementarnego) przedsięwzięcia; * dodatkowe/ lepsze/ trwalsze produkty i rezultaty; * wyższa użyteczność usług; * skuteczniejsze zaspokojenie potrzeb (rozwiązanie problemów/ odpowiedź na wyzwania rozwojowe).   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3, 4 |
|  | W projekcie zaplanowano działania w zakresie edukacji włączającej. | Kryterium zostanie spełnione, gdy w projekcie zaplanowane będą działania, które pozwolą uczniom z niepełnosprawnościami w pełni korzystać z edukacji z uwzględnieniem zróżnicowania potrzeb edukacyjnych i rozwojowych uczniów.  Wnioskodawca planując rozwiązania w zakresie edukacji włączającej eliminuje bariery w obszarach: architektonicznym, technicznym, edukacyjno-społecznym, związanym z organizacją, procedurami i zatrudnieniem oraz kompetencjami kadry.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3 |
|  | Projekt realizowany jest w formule partnerstwa. | Kryterium zostanie spełnione w przypadku, gdy Wnioskodawca zakłada realizację projektu w formule partnerstwa.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 3, 4 |

### Działanie 09.02 Kompleksowe wsparcie sektora ekonomii społecznej

Priorytet: 9. Usługi społeczne i zdrowotne

Cel szczegółowy: ESO4.8. Wspieranie aktywnego włączenia społecznego w celu promowania równości szans, niedyskryminacji i aktywnego uczestnictwa, oraz zwiększanie zdolności do zatrudnienia, w szczególności grup w niekorzystnej sytuacji (EFS+).

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

1. Kompleksowe wsparcie sektora ekonomii społecznej obejmujące usługi wsparcia w ramach Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej:
2. animacja lokalna umożliwiająca tworzenie podmiotów ekonomii społecznej (PES-ów), pobudzanie aktywności społecznej i inicjowanie partnerstw lokalnych na rzecz rozwoju ekonomii społecznej;
3. tworzenie PES oraz wspieranie istniejących PES w ramach prowadzonej przez nie działalności oraz przekształcanie PES w przedsiębiorstwa społeczne (PS);
4. wsparcie dla nowych i istniejących przedsiębiorstw społecznych, w tym rozwijanie ich działalności rynkowej, doradztwo prawne, biznesowe, finansowe;
5. tworzenie miejsc pracy w nowych i istniejących przedsiębiorstwach społecznych oraz utrzymanie tych miejsc pracy[[11]](#footnote-11);
6. wsparcie działań reintegracyjnych podejmowanych przez PS.

##### Kryteria dostępu

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Okres realizacji projektu wynosi 36 miesięcy. | Kryterium zostanie spełnione, jeżeli Wnioskodawca wskaże daty rozpoczęcia i zakończenia projektu, których przedział będzie wynosił 36 miesięcy.  Okres 36 miesięcy należy liczyć jako pełne miesiące kalendarzowe. Instytucja Organizująca Nabór (ION) w uzasadnionych przypadkach, na etapie realizacji projektu, dopuszcza możliwość odstępstwa w zakresie przedmiotowego kryterium przez wydłużenie terminu realizacji projektu.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1a, 1b, 1c, 1d, 1e |
|  | Usługi wsparcia ekonomii społecznej są realizowane wyłącznie przez Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej (OWES), który posiada akredytację i status OWES przyznane przez ministra właściwego do spraw zabezpieczenia społecznego. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli projekty będą realizowane wyłącznie przez OWES-y posiadające akredytację lub które wystąpiły z wnioskiem o akredytację (należy podać datę złożenia wniosku) do ministra właściwego do spraw zabezpieczenia społecznego. Przedłożenie dokumentu potwierdzającego otrzymanie akredytacji i statusu OWES jest wymagane na etapie podpisywania umowy o dofinansowanie projektu.  Instytucja Organizująca Nabór ma prawo odstąpić od podpisania umowy o dofinansowanie z podmiotem, którego projekt jest rekomendowany do dofinansowania, w przypadku gdy do momentu jej podpisania nie otrzyma statusu OWES i decyzji o akredytacji.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1a, 1b, 1c, 1d, 1e |
|  | W ramach naboru Wnioskodawca może być liderem lub partnerem tylko w jednym wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli w ramach danego naboru Wnioskodawca wystąpi jako lider lub partner tylko w jednym wniosku o dofinansowanie projektu. Złożenie przez Wnioskodawcę w ramach danego naboru więcej niż jednego wniosku o dofinansowanie projektu lub złożenie wniosku jako lider i wystąpienie w charakterze partnera w innym wniosku, skutkuje uzyskaniem negatywnej oceny wszystkich złożonych wniosków o dofinansowanie projektu, w których dany Wnioskodawca występuje.  W przypadku wycofania wniosku o dofinansowanie podmiot/instytucja ma prawo złożyć kolejny wniosek.  Kryterium zostanie zweryfikowane na etapie rejestracji wniosków o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1a, 1b, 1c, 1d, 1e |
|  | Wnioskodawca składa wniosek wyłącznie na jeden ze wskazanych subregionów województwa świętokrzyskiego:  1) subregion północny, do którego zalicza się powiaty: kielecki, konecki, skarżyski, starachowicki, ostrowiecki i miasto Kielce;  2) subregion południowy, do którego zalicza się powiaty: włoszczowski, jędrzejowski, pińczowski, kazimierski, buski, staszowski, opatowski, sandomierski. | Kryterium zostanie spełnione, jeżeli Wnioskodawca złoży wniosek o dofinansowanie projektu wyłącznie na jeden ze wskazanych subregionów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1a, 1b, 1c, 1d, 1e |
|  | Wnioskodawca stosuje stawki jednostkowe przewidziane do rozliczenia kosztów utworzenia i utrzymania miejsca pracy w PS. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca zastosuje stawkę jednostkową do rozliczenia kosztów utworzenia i utrzymania miejsca pracy w PS wskazaną w Regulaminie Wyboru Projektów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1d |
|  | Wnioskodawca działający w subregionie północnym założył osiągnięcie wskaźnika: liczba miejsc pracy utworzonych w przedsiębiorstwach społecznych w wysokości nie mniejszej niż 154 miejsca pracy. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca działający w subregionie północnym zadeklaruje osiągnięcie wskazanej w kryterium minimalnej wartości wskaźnika.  Wskaźnik uwzględnia wyłącznie miejsca pracy powstałe w wyniku przyznania wsparcia finansowego na podstawie stawek jednostkowych.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1d |
|  | Wnioskodawca działający w subregionie południowym założył osiągnięcie wskaźnika: liczba miejsc pracy utworzonych w przedsiębiorstwach społecznych w wysokości nie mniejszej niż 132 miejsca pracy. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli Wnioskodawca działający w subregionie południowym zadeklaruje osiągnięcie wskazanej w kryterium minimalnej wartości wskaźnika.  Wskaźnik uwzględnia wyłącznie miejsca pracy powstałe w wyniku przyznania wsparcia finansowego na podstawie stawek jednostkowych.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1d |

##### Kryteria premiujące

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Projekt zakłada działania z zakresu kształtowania postaw antydyskryminacyjnych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy działania w projekcie będą ukierunkowane na rozwijanie wśród uczestników projektu postaw związanych z przeciwdziałaniem dyskryminacji ze względu m.in np. płeć, rasę, orientację seksualną, pochodzenie narodowe i etniczne, religię, światopogląd, niepełnosprawność, wiek czy status społeczny i ekonomiczny. Działania te mają przyczynić się do budowani postaw społecznych opartym.in.in.: na tolerancji, wolności i szacunku do drugiej osoby.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **10 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1a, 1b, 1c, 1d, 1e |
|  | Interwencja zaplanowana w ramach projektu jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy interwencja zaplanowana w ramach projektu będzie ukierunkowana na osiągnięcie efektu komplementarności z działaniami, zaplanowanymi w ramach EFRR, FERS lub jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych z poprzednich perspektyw finansowych (2007-2013 lub 2014-2020)[[12]](#footnote-12). W treści wniosku należy wykazać w jakim zakresie i z jakimi działaniami występuje komplementarność.  Realizacja projektów komplementarnych przyczyni się do osiągnięcia dodatkowych korzyścm.in np. w zakresie:   * oszczędność środków, * oszczędność czasu (uzyskiwanie określonych rezultatów w krótszym okresie czasu), * ułatwienie realizacji kolejnego (komplementarnego) przedsięwzięcia; * dodatkowe/ lepsze/ trwalsze produkty i rezultaty; * wyższa użyteczność usług; * skuteczniejsze zaspokojenie potrzeb (rozwiązanie problemów/ odpowiedź na wyzwania rozwojowe).   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1a, 1b, 1c, 1d, 1e |

### Działanie 09.05 Wsparcie rodzin oraz pieczy zastępczej

Priorytet: 9. Usługi społeczne i zdrowotne

Cel szczegółowy: ESO4.12.Promowanie integracji społecznej osób zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem społecznym, w tym osób najbardziej potrzebujących i dzieci (EFS+).

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

1. Kompleksowe wsparcie na rzecz prawidłowego funkcjonowania rodziny, obejmujące m.in:
2. działania asystenta rodziny,
3. poradnictwo dla rodzin,
4. powoływanie rodzin wspierających,
5. przeciwdziałanie przemocy, w tym wsparcie rodziny w ramach interwencji kryzysowej,
6. wsparcie preadopcyjne,
7. wsparcie postadopcyjne.
8. Wspieranie tworzenia nowych miejsc opieki i wychowania w nowo tworzonych placówkach wsparcia dziennego lub wsparcie działalności istniejących placówek wsparcia dziennego.
9. Podniesienie kwalifikacji i kompetencji osób działających na rzecz wspierania rodziny, w tym asystentów rodziny na potrzeby świadczenia usług w środowisku lokalnym (działania podnoszące kwalifikacje i kompetencje w zakresie zapobiegania wszelkiego rodzaju dyskryminacji). (Realizowane wyłącznie jako element kompleksowego projektu).

##### Kryteria dostępu

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyników oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Wnioskodawca zapewnia:   * utworzenie nowych miejsc opieki w nowo utworzonej placówce wsparcia dziennego; * zwiększenie liczby miejsc lub rozszerzenie oferty wsparcia w przypadku istniejącej placówki wsparcia dziennego. | Kryterium zostanie uznane za spełnione jeżeli we wniosku o dofinansowanie projektu Wnioskodawca zadeklaruje utworzenie nowych miejsc opieki w nowo utworzonej placówce. Natomiast w ramach istniejącej placówki wsparcia dziennego (w tym świetlicy środowiskowej) Wnioskodawca zapewni zwiększenie liczby miejsc lub nastąpi rozszerzenie oferty wsparcia. Rozszerzenie oferty oznacza zaplanowanie w projekcie nowego rodzaju lub nowej formy wsparcia, które nie były realizowane w ciągu ostatnich 12 miesięcy w danej placówce wsparcia dziennego.  W przypadku zwiększania liczby miejsc w treści wniosku należy wskazać dotychczasową liczbę miejsc w istniejącej placówce oraz liczbę nowych miejsc tworzonych w ramach projektu.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/ DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 2 |
|  | Maksymalny okres realizacji projektu wynosi 24 miesiące. | Kryterium zostanie spełnione, jeżeli Wnioskodawca wskaże daty rozpoczęcia i zakończenia projektu, których przedział będzie wynosił maksymalnie 24 miesiące.  Okres 24 miesięcy należy liczyć jako pełne miesiące kalendarzowe. Instytucja Organizująca Nabór (ION) w uzasadnionych przypadkach, na etapie realizacji projektu, dopuszcza możliwość odstępstwa w zakresie przedmiotowego kryterium przez wydłużenie terminu realizacji projektu.  W przypadku niezgodności podanego okresu realizacji projektu z inną częścią wniosku, w której zawarto informację o okresie realizacji projektu, ION wezwie Wnioskodawcę do udzielenia wyjaśnień.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2, 6 |
|  | Projekt odpowiada na problemy i potrzeby w zakresie usług wspierania rodziny zidentyfikowane na obszarze jego realizacji, przy uwzględnieniu poziomu dostępności tych usług. | Kryterium zostanie spełnione, gdy we wniosku o dofinansowanie projektu zostaną przedstawione wyniki analizy problemów i potrzeb w zakresie świadczenia, w środowisku lokalnym, usług wsparcia rodziny (placówek wsparcia dziennego – jeśli dotyczy), w tym dane ilościowe.  W celu potwierdzenia spełnienia kryterium dopuszczalne jest wezwanie Wnioskodawcy do przedstawienia wyjaśnień, uzupełnienia lub poprawienia treści wniosku o dofinansowanie na etapie negocjacji w zakresie istniejących zapisów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE/DO POPRAWY/ UZUPEŁNIENIA na etapie negocjacji.  Projekty niespełniające tego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. | 1, 2 |

##### Kryteria premiujące

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia dla wyników oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Projekt jest realizowany w partnerstwie jednostki/tek samorządu terytorialnego z obszaru realizacji projektu lub jej/ich jednostki/tek organizacyjnej/ych działającej/ych w obszarze pomocy lub integracji społecznej z podmiotem/ami ekonomii społecznej prowadzącym/mi w swojej działalności statutowej usługi społeczne lub usługi społeczne i zdrowotne. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli projekt będzie realizowany w partnerstwie JST z obszaru realizacji projektu lub jej jednostki organizacyjnej z co najmniej jednym podmiotem ekonomii społecznej prowadzącym w swojej działalności statutowej usługi społeczne lub usługi społeczne i zdrowotne.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **10 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 6 |
|  | Projekt jest skierowany wyłącznie do osób z obszarów położonych na terenie Obszaru Strategicznej Interwencji, które uczą się, pracują lub zamieszkują w rozumieniu ustawy Kodeks cywilny na obszarach OSI, a w przypadku podmiotów – posiadają siedzibę, filię, delegaturę, oddział czy inną jednostkę organizacyjną na obszarach OSI. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli 100% grupy docelowej będą stanowiły osoby/podmioty z Obszaru Strategicznej Interwencji.  Obszary Strategicznej Interwencji (krajowe i regionalne)[[13]](#footnote-13) obejmują:   1. obszar OSI – miasta średnie tracące funkcje społeczno-gospodarcze: Staszów, Ostrowiec Świętokrzyski, Starachowice, Jędrzejów, Skarżysko-Kamienna, Sandomierz, Busko-Zdrój, Końskie. 2. obszar OSI – obszary zagrożone trwałą marginalizacją:  * gminy miejsko-wiejskie: Bodzentyn, Działoszyce, Koprzywnica, Łagów, Nowa Słupia, Skalbmierz, Zawichost. * gminy wiejskie: Baćkowice, Bałtów, Bejsce, Bieliny, Czarnocin, Dwikozy, Fałków, Gnojno, Imielno, Iwaniska, Klimontów, Lipnik, Łopuszno, Łubnice, Mirzec, Mniów, Moskorzew, Nagłowice, Obrazów, Oksa, Oleśnica, Opatowiec, Radków, Raków, Ruda Maleniecka, Sadowie, Samborzec, Secemin, Słupia, Tarłów, Waśniów, Wilczyce, Wojciechowice.  1. obszar OSI – OSI regionalne:  * Kielecki Obszar Funkcjonalny: miasto Kielce; gminy: Chęciny, Chmielnik, Daleszyce, Morawica, Pierzchnica, Górno, Masłów, Miedziana Góra, Piekoszów, Sitkówka- Nowiny, Strawczyn, Zagnańsk. * Miejskie obszary funkcjonalne (MOF) miast średnich: * MOF Miasta Północy: miasta: Końskie, Ostrowiec Świętokrzyski, Skarżysko-Kamienna, Starachowice; gminy miejsko-wiejskie: Ćmielów, Kunów, Stąporków, Suchedniów, Wąchock, Końskie (obszar wiejski); gminy wiejskie: Bałtów, Bliżyn, Bodzechów, Brody, Mirzec, Pawłów, Skarżysko-Kościelne, Waśniów; * MOF Jędrzejów: miasta: Jędrzejów; gminy miejsko-wiejskie: Jędrzejów (obszar wiejski), Małogoszcz; gmina wiejska: Sobków; * MOF Buska Zdroju: miasto: Busko-Zdrój; gmina miejsko-wiejska: Busko-Zdrój (obszar wiejski), Stopnica; * MOF Staszowa: miasto: Staszów; gmina miejsko-wiejska: Staszów (obszar wiejski), Oleśnica; gmina wiejska: Rytwiany; * MOF Sandomierza: miasto: Sandomierz; gminy wiejskie: Obrazów, Samborzec, Wilczyce, Dwikozy.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 6 |
|  | Projekt zakłada działania z zakresu kształtowania postaw antydyskryminacyjnych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy działania w projekcie będą ukierunkowane na rozwijanie wśród uczestników projektu postaw związanych z przeciwdziałaniem dyskryminacji ze względu na np. płeć, rasę, orientację seksualną, pochodzenie narodowe i etniczne, religię, światopogląd, niepełnosprawność, wiek czy status społeczny i ekonomiczny. Działania te mają przyczynić się do budowani postaw społecznych opartych m.in.: na tolerancji, wolności i szacunku do drugiej osoby.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **10 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 6 |
|  | Interwencja zaplanowana w ramach projektu jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych. | Kryterium zostanie spełnione, gdy interwencja zaplanowana w ramach projektu będzie ukierunkowana na osiągnięcie efektu komplementarności z działaniami, zaplanowanymi w ramach EFRR, FERS lub jest komplementarna z innymi projektami finansowanymi ze środków UE lub ze środków krajowych z poprzednich perspektyw finansowych (2007-2013 lub 2014-2020)[[14]](#footnote-14). W treści wniosku należy wykazać w jakim zakresie i z jakimi działaniami występuje komplementarność.  Realizacja projektów komplementarnych przyczyni się do osiągnięcia dodatkowych korzyści, np. w zakresie:   * oszczędność środków, * oszczędność czasu (uzyskiwanie określonych rezultatów w krótszym okresie czasu), * ułatwienie realizacji kolejnego (komplementarnego) przedsięwzięcia; * dodatkowe/ lepsze/ trwalsze produkty i rezultaty; * wyższa użyteczność usług; * skuteczniejsze zaspokojenie potrzeb (rozwiązanie problemów/ odpowiedź na wyzwania rozwojowe).   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. | 1, 2, 6 |
|  | Projekt zakłada realizację działań z zakresu wsparcia psychologicznego i/lub edukacji ekologicznej. | Kryterium zostanie spełnione jeżeli w projekcie zaplanowane będą działania z zakresu wsparcia psychologicznego i/lub edukacji ekologicznej. Celem działań projektowych powinno być:   * objęcie opieką m.in.: pedagoga, psychologa a także logopedy. * zdobywanie/rozszerzanie wiedzy i umiejętności, niezbędnych do życia w sposób zdrowy i ekologiczny. Dzięki wsparciu, uczestnicy projektu nauczą się dbać o środowisko i będą pogłębiać wiedzę w zakresie ochrony klimatu.   Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Kryterium fakultatywne – spełnienie kryterium nie jest konieczne do przyznania dofinansowania (tj. przyznanie 0 punktów nie  dyskwalifikuje z możliwości uzyskania dofinansowania).  Ocena spełnienia kryterium będzie polegała na:   * przyznaniu **5 punktów** – w przypadku spełnienia kryterium, * przyznaniu 0 punktów – w przypadku niespełnienia kryterium. |  |

### Działanie 10.01 Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy (projekty PUP/MUP)

Priorytet 10. Aktywni na rynku pracy.

Cel szczegółowy: ESO4.1. Poprawa dostępu do zatrudnienia i działań aktywizujących dla wszystkich osób poszukujących pracy – w szczególności osób młodych, zwłaszcza poprzez wdrażanie gwarancji dla młodzieży – dla osób długotrwale bezrobotnych oraz grup znajdujących się w niekorzystnej sytuacji na rynku pracy, jak również dla osób biernych zawodowo, a także poprzez promowanie samozatrudnienia i ekonomii społecznej.

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

1. Instrumenty i usługi rynku pracy wskazane w ustawie o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, w tym:

* identyfikacja potrzeb osób młodych oraz diagnozowanie możliwości w zakresie doskonalenia zawodowego poprzez opracowanie IPD,
* pośrednictwo pracy w zakresie uzyskania odpowiedniego zatrudnienia zgodnego z kwalifikacjami i kompetencjami wspieranej osoby lub poradnictwo zawodowe w zakresie wyboru odpowiedniego zawodu oraz pomoc w planowaniu rozwoju kariery zawodowej,
* realizacja wysokiej jakości szkoleń służących zdobyciu, zmianie lub podniesieniu kompetencji lub kwalifikacji niezbędnych do wykonywania danego zawodu lub zadań na określonym stanowisku;
* nabywanie lub uzupełnianie doświadczenia zawodowego oraz praktycznych umiejętności w zakresie wykonywania danego zawodu poprzez staże spełniające standardy wskazane w Europejskiej Ramie Jakości Praktyk i Staży,
* wsparcie zatrudnienia osoby młodej u przedsiębiorcy lub innego pracodawcy, stanowiące zachętę do zatrudnienia, m.in. poprzez pokrycie kosztów subsydiowania zatrudnienia, bony zatrudnieniowe lub bony na zasiedlenie dla osób, u których zidentyfikowano adekwatność danej formy wsparcia;
* wsparcie osób młodych w zakładaniu i prowadzeniu własnej działalności gospodarczej poprzez udzielenie pomocy bezzwrotnej (dotacji) na utworzenie przedsiębiorstwa oraz szkolenia umożliwiające uzyskanie wiedzy i umiejętności niezbędnych do podjęcia i prowadzenia działalności gospodarczej.

##### Kryteria dostępu

| **L.p.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Uczestnikami projektu są wyłącznie:   1. Osoby bezrobotne znajdujące się w szczególnie trudnej sytuacji na rynku pracy w tym w szczególności:  * osoby młode w wieku 18-29 lat, w tym osoby z grupy NEET, osoby samotnie wychowujące dzieci oraz osoby opuszczające pieczę zastępczą, * osoby po 55 roku życia, * kobiety, * osoby z niepełnosprawnościami, * osoby długotrwale bezrobotne, * osoby z niskimi kwalifikacjami zawodowymi, bez kwalifikacji, * osoby sprawujące opiekę nad osobą potrzebującą wsparcia w codziennym funkcjonowaniu oraz powracające na rynek pracy po zakończonym okresie sprawowania opieki.  1. Reemigranci i imigranci (o ile wpisują się w ww. kategorię osób bezrobotnych). | Grupa docelowa, do której może być kierowane wsparcie wynika z zapisów Szczegółowego Opisu Priorytetów FEŚ 2021-2027 oraz Wytycznych dotyczących realizacji projektów z udziałem środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w regionalnych programach na lata 2021–2027.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Projekt zakłada, że proces rekrutacji uczestników projektu zakończy się do 31 grudnia roku kalendarzowego, na który zostały przyznane decyzją środki Funduszu Pracy na realizację FEŚ 2021-2027. | Wprowadzenie kryterium wynika z konieczności wydatkowania środków Funduszu Pracy, który jest funduszem celowym, w danym roku kalendarzowym. Implikuje to konieczność objęcia przez MUP/PUP wsparciem w ramach przyznanego limitu wszystkich uczestników projektu.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | W przypadku osób pozostających bez pracy w momencie przystąpienia do projektu, w projekcie zakłada się realizację minimalnego poziomu efektywności zatrudnieniowej wynoszącego **61%** uczestników projektu. | Spełnienie powyższego kryterium będzie weryfikowane w okresie realizacji projektu i po jego zakończeniu. Kryterium zostanie uznane za spełnione w sytuacji, gdy uczestnik projektu podejmie pracę w wymiarze minimum ½ etatu na okres 3 miesięcy wyłącznie w oparciu o stosunek pracy (regulowany w szczególności ustawą z dnia 26 czerwca1974 r. - Kodeks pracy lub podjęcie działalności gospodarczej (regulowane w szczególności ustawą Prawo przedsiębiorców).  Szczegółowy sposób pomiaru kryterium efektywności zatrudnieniowej zostanie określony w Regulaminie Wyboru Projektów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Co najmniej 45 % uczestników projektu stanowią osoby długotrwale bezrobotne. | Wprowadzenie kryterium jest bezpośrednio związane z koniecznością osiągnięcia wskaźnika produktu określonego w FEŚ 2021-2027. Wsparcie na rzecz osób długotrwale bezrobotnych jest realizowane i monitorowane zgodnie z zaleceniami Europejskiego Trybunału Obrachunkowego wskazanymi w Sprawozdaniu specjalnym 25/2021 „Wsparcie z EFS na rzecz zwalczania bezrobocia długotrwałego – działania muszą być lepiej ukierunkowane i monitorowane oraz bardziej dostosowane do potrzeb”.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Udzielenie wsparcia w postaci usług i instrumentów wskazanych w ustawie z 20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnieniu i instytucjach rynku pracy, z wyłączeniem robót publicznych, musi zostać poprzedzone instrumentami i usługami rynku pracy służącymi indywidualizacji wsparcia oraz pomocy w zakresie określenia ścieżki zawodowej obejmującymi:   * identyfikację potrzeb osób pozostających bez zatrudnienia oraz diagnozowanie możliwości w zakresie doskonalenia zawodowego poprzez opracowanie lub aktualizację dla każdego uczestnika projektu Indywidualnego Planu Działania, * kompleksowe i indywidualne pośrednictwo pracy w zakresie wyboru zawodu zgodnego z kwalifikacjami i kompetencjami wspieranej osoby lub poradnictwo zawodowe w zakresie planowania rozwoju kariery zawodowej, w tym podnoszenia lub uzupełniania kompetencji i kwalifikacji zawodowych. | Kryterium ma na celu zastosowanie w projekcie racjonalnych działań odpowiadających na indywidualne potrzeby odbiorców projektu. Zdiagnozowanie potrzeb i oczekiwań uczestników pozwoli na zastosowanie najodpowiedniejszych form wsparcia.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Wsparcie dla osób młodych do 29 roku życia pozostających bez zatrudnienia jest udzielane w projekcie zgodnie z zaleceniem Rady z dnia 30 października 2020 r. w sprawie pomostu do zatrudnienia – wzmocnienia gwarancji dla młodzieży oraz zastępującym zalecenie Rady z dnia 22 kwietnia 2013 r. w sprawie ustanowienia gwarancji dla młodzieży (Dz. Urz. UE C 372 z 04.11.2020, str. 1) i z polskim Planem Gwarancji dla młodzieży, tzn.m.in. w ciągu czterech miesięcy osobom młodym zostanie zapewniona wysokiej jakości oferta zatrudnienia, dalszego kształcenia, przyuczenia do zawodu lub stażu. Przy czym, okres 4 m-cy, w ciągu którego należy udzielić wsparcia liczony jest od dnia przystąpienia do projektu. | Wprowadzenie kryterium ma na celu spełnienie standardów określonych w zaleceniu Rady z dnia 30 października 2020 r. w sprawie pomostu do zatrudnienia – wzmocnienia gwarancji dla młodzieży oraz zastępującym zalecenie Rady z dnia 22 kwietnia 2013 r. w sprawie ustanowienia gwarancji dla młodzieży (Dz. Urz. UE C 372 z 04.11.2020, str. 1) i z polskim Planem Gwarancji dla młodzieży.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | W przypadku realizacji wsparcia w formie szkoleń, są one zgodne ze zdiagnozowanymi potrzebami i potencjałem uczestnika projektu oraz zdiagnozowanymi potrzebami właściwego lokalnego lub regionalnego rynku pracy | Celem zastosowania kryterium jest osiągnięcie bardziej efektywnych rezultatów proponowanego wsparcia oraz dostosowanie kwalifikacji i kompetencji osób pozostających bez zatrudnienia do potrzeb zidentyfikowanych na lokalnym rynku pracy, co w konsekwencji pozwoli na zwiększenie ich szans na podjęcie stałego zatrudnienia. Efektywna analiza rynku pracy wpłynie na rzeczywistą poprawę sytuacji uczestników projektu.  Szkolenia dotyczące kompetencji społecznych, które są wskazane w klasyfikacji ESCO mogą wynikać wyłącznie ze zdiagnozowanych potrzeb i potencjału danego uczestnika projektu.  Pozostałe szkolenia muszą być zgodne ze zdiagnozowanymi potrzebami i potencjałem uczestnika projektu oraz zdiagnozowanymi potrzebami właściwego lokalnego lub regionalnego rynku pracy. Ocenie podlega, czy prowadzą one do zdobycia kwalifikacji lub kompetencji w zawodach oczekiwanych przez pracodawców w województwie lub  w powiecie/powiatach, z których pochodzą uczestnicy projektu (w oparciu o dane wynikające z dokumentu Barometr zawodów najbardziej aktualnego na dzień składania wniosku o dofinansowanie lub analizy ofert pracodawców).  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | W przypadku realizacji wsparcia w formie szkoleń, ich efektem jest uzyskanie kwalifikacji lub umiejętności. | Wprowadzenie kryterium ma na celu –- zapewnienie efektywności wsparcia w postaci szkoleń poprzez zapewnienie, że efektem szkolenia będzie nabycie kwalifikacji (konkretnych efektów uczenia się uzyskiwanych w toku szkolenia) potwierdzonych odpowiednim dokumentem (np. certyfikatem), który powinien zawierać informacje na temat uzyskanych przez uczestnika efektów uczenia się w rozumieniu wytycznych ministra właściwego do spraw rozwoju regionalnego dotyczących monitorowania postępu rzeczowego realizacji programów na lata 2021–2027 i LWK 2021 dla EFS+.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | W przypadku wsparcia skierowanego do osób w wieku 18–29 lat:   * 1. udział takiej osoby w projekcie EFS+ jest obligatoryjnie poprzedzony oceną umiejętności cyfrowych[[15]](#footnote-15)) oraz – w razie potrzeby – uzupełnieniem poziomu kompetencji;   2. co najmniej 20% uczestników uzyska lub rozwinie umiejętności: * cyfrowe; * „zielone”; * niezbędne w branżach: metalowo-odlewniczej, zasobooszczędnym budownictwie, turystyce zdrowotnej i prozdrowotnej, nowoczesnym rolnictwie i przetwórstwie spożywczym; * niezbędne w zawodach związanych z usługami zdrowotnymi i opiekuńczymi. | Proponowane w projekcie wsparcie powinno kłaść nacisk na umożliwiać uzyskanie lub rozwój umiejętności w szczególności w zakresie umiejętności cyfrowych, „zielonych”, związanych z usługami zdrowotnymi i opiekuńczymi, oraz niezbędnych z punktu widzenia regionalnych (tj. w branżach: metalowo-odlewniczej, zasobooszczędnym budownictwie, turystyce zdrowotnej i prozdrowotnej, nowoczesnym rolnictwie i przetwórstwie spożywczym) specjalizacji.  Wymienione branże zostały wskazane w Regionalnej Strategii Innowacji jako cztery obszary stanowiące inteligentne specjalizacje regionu. Charakteryzują się one znacznym potencjałem innowacyjnym a ich wzrost przełoży się na przyspieszenie rozwoju województwa i powstanie nowych miejsc pracy dla wykwalifikowanych pracowników. Rozwojowi branż perspektywicznych towarzyszyć musi pojawianie się w regionie elementów rynku o charakterze zarówno podażowym, jak i popytowym. Po stronie podażowej rynku kluczową rolę odgrywa proces przygotowania odpowiednich zasobów kadrowych, gotowych do wykonywania pracy w branżach zidentyfikowanych jako przyszłościowe.  Uzyskanie lub rozwój umiejętności może nastąpić wskutek zastosowania przez realizatora projektu usług i lub instrumentów rynku pracy wynikających z Ustawa z dnia 20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |

### Działanie 10.02 Wsparcie osób młodych na regionalnym rynku pracy (projekty OHP)

Priorytet 10. Aktywni na rynku pracy.

Cel szczegółowy: ESO4.1. Poprawa dostępu do zatrudnienia i działań aktywizujących dla wszystkich osób poszukujących pracy – w szczególności osób młodych, zwłaszcza poprzez wdrażanie gwarancji dla młodzieży – dla osób długotrwale bezrobotnych oraz grup znajdujących się w niekorzystnej sytuacji na rynku pracy, jak również dla osób biernych zawodowo, a także poprzez promowanie samozatrudnienia i ekonomii społecznej.

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

1. Instrumenty i usługi rynku pracy wskazane w ustawie o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, w tym:

* identyfikacja potrzeb osób młodych oraz diagnozowanie możliwości w zakresie doskonalenia zawodowego poprzez opracowanie IPD,
* pośrednictwo pracy w zakresie uzyskania odpowiedniego zatrudnienia zgodnego z kwalifikacjami i kompetencjami wspieranej osoby lub poradnictwo zawodowe w zakresie wyboru odpowiedniego zawodu oraz pomoc w planowaniu rozwoju kariery zawodowej,
* realizacja wysokiej jakości szkoleń służących zdobyciu, zmianie lub podniesieniu kompetencji lub kwalifikacji niezbędnych do wykonywania danego zawodu lub zadań na określonym stanowisku;
* nabywanie lub uzupełnianie doświadczenia zawodowego oraz praktycznych umiejętności w zakresie wykonywania danego zawodu poprzez staże spełniające standardy wskazane w Europejskiej Ramie Jakości Praktyk i Staży,
* wsparcie zatrudnienia osoby młodej u przedsiębiorcy lub innego pracodawcy, stanowiące zachętę do zatrudnienia, m.in. poprzez pokrycie kosztów subsydiowania zatrudnienia, bony zatrudnieniowe lub bony na zasiedlenie dla osób, u których zidentyfikowano adekwatność danej formy wsparcia.

1. Działania towarzyszące aktywizacji edukacyjno-zawodowej realizowane (jako uzupełnienie do działań wskazanych w punkcie 1), w tym:

* wsparcie osób młodych w wyrównaniu zaległości edukacyjnych oraz rozwijaniu zdolności i umiejętności m.in. poprzez organizację zajęć pozalekcyjnych oraz zajęć integracyjnych i rozwoju osobistego;
* wsparcie rozwoju kompetencji emocjonalno-społecznych osób młodych m.in. poprzez zajęcia terapeutyczno-korekcyjne, szkolenia z zakresu tzw. kompetencji miękkich służące redukcji zachowań dysfunkcjonalnych.

##### Kryteria dostępu

| **L.P** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Uczestnikami projektu są wyłącznie osoby młode w wieku 15-24 lata będące klientami OHP (uczestnicy, absolwenci) oraz reemigranci i imigranci (o ile wpisują się w kategorię podopiecznych OHP). | Grupa docelowa, do której może być kierowane wsparcie wynika z zapisów Szczegółowego Opisu Priorytetów FEŚ oraz Wytycznych dotyczących realizacji projektów z udziałem środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w regionalnych programach na lata 2021–2027.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | Co najmniej 10 % uczestników projektu stanowią osoby z niepełnosprawnościami. | Wprowadzenie kryterium jest bezpośrednio związane z koniecznością osiągnięcia wskaźnika produktu określonego w FEŚ 2021-2027.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | W przypadku osób pozostających bez pracy w momencie przystąpienia do projektu, w projekcie zakłada się realizację minimalnego poziomu efektywności zatrudnieniowej wynoszącego **40%** uczestników projektu. | Spełnienie powyższego kryterium będzie weryfikowane w okresie realizacji projektu i po jego zakończeniu. Kryterium zostanie uznane za spełnione w sytuacji, gdy uczestnik projektu podejmie pracę w wymiarze minimum ½ etatu na okres 3 miesięcy wyłącznie w oparciu o stosunek pracy (regulowany w szczególności ustawą z dnia 26 czerwca1974 r. - Kodeks pracy lub podjęcie działalności gospodarczej (regulowane w szczególności ustawą Prawo przedsiębiorców).  Szczegółowy sposób pomiaru kryterium efektywności zatrudnieniowej zostanie określony w Regulaminie Wyboru Projektów.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Udzielenie wsparcia w postaci usług i instrumentów wskazanych w ustawie z 20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnieniu i instytucjach rynku pracy, z wyłączeniem robót publicznych, musi zostać poprzedzone instrumentami i usługami rynku pracy służącymi indywidualizacji wsparcia oraz pomocy w zakresie określenia ścieżki zawodowej obejmującymi:   * identyfikację potrzeb osób pozostających bez zatrudnienia oraz diagnozowanie możliwości w zakresie doskonalenia zawodowego poprzez opracowanie lub aktualizację dla każdego uczestnika projektu Indywidualnego Planu Działania, * kompleksowe i indywidualne pośrednictwo pracy w zakresie wyboru zawodu zgodnego z kwalifikacjami i kompetencjami wspieranej osoby lub poradnictwo zawodowe w zakresie planowania rozwoju kariery zawodowej, w tym podnoszenia lub uzupełniania kompetencji i kwalifikacji zawodowych. | Kryterium ma na celu zastosowanie w projekcie racjonalnych działań odpowiadających na indywidualne potrzeby odbiorców projektu. Zdiagnozowanie potrzeb i oczekiwań uczestników pozwoli na zastosowanie najodpowiedniejszych form wsparcia.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | Wsparcie dla osób młodych do 29 roku życia pozostających bez zatrudnienia jest udzielane w projekcie zgodnie z zaleceniem Rady z dnia 30 października 2020 r. w sprawie pomostu do zatrudnienia – wzmocnienia gwarancji dla młodzieży oraz zastępującym zalecenie Rady z dnia 22 kwietnia 2013 r. w sprawie ustanowienia gwarancji dla młodzieży (Dz. Urz. UE C 372 z 04.11.2020, str. 1) i z polskim Planem Gwarancji dla młodzieży, tzn.m.in. w ciągu czterech miesięcy osobom młodym zostanie zapewniona wysokiej jakości oferta zatrudnienia, dalszego kształcenia, przyuczenia do zawodu lub stażu. Przy czym, okres 4 m-cy, w ciągu którego należy udzielić wsparcia liczony jest od dnia przystąpienia do projektu. | Wprowadzenie kryterium ma na celu spełnienie standardów określonych w zaleceniu Rady z dnia 30 października 2020 r. w sprawie pomostu do zatrudnienia – wzmocnienia gwarancji dla młodzieży oraz zastępującym zalecenie Rady z dnia 22 kwietnia 2013 r. w sprawie ustanowienia gwarancji dla młodzieży (Dz. Urz. UE C 372 z 04.11.2020, str. 1) i z polskim Planem Gwarancji dla młodzieży.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | W przypadku realizacji wsparcia w formie szkoleń, są one zgodne ze zdiagnozowanymi potrzebami i potencjałem uczestnika projektu oraz zdiagnozowanymi potrzebami właściwego lokalnego lub regionalnego rynku pracy | Celem zastosowania kryterium jest osiągnięcie bardziej efektywnych rezultatów proponowanego wsparcia oraz dostosowanie kwalifikacji i kompetencji osób pozostających bez zatrudnienia do potrzeb zidentyfikowanych na lokalnym rynku pracy, co w konsekwencji pozwoli na zwiększenie ich szans na podjęcie stałego zatrudnienia. Efektywna analiza rynku pracy wpłynie na rzeczywistą poprawę sytuacji uczestników projektu.  Szkolenia dotyczące kompetencji społecznych, które są wskazane w klasyfikacji ESCO mogą wynikać wyłącznie ze zdiagnozowanych potrzeb i potencjału danego uczestnika projektu.  Pozostałe szkolenia muszą być zgodne ze zdiagnozowanymi potrzebami i potencjałem uczestnika projektu oraz zdiagnozowanymi potrzebami właściwego lokalnego lub regionalnego rynku pracy. Ocenie podlega, czy prowadzą one do zdobycia kwalifikacji lub kompetencji w zawodach oczekiwanych przez pracodawców w województwie lub  w powiecie/powiatach, z których pochodzą uczestnicy projektu (w oparciu o dane wynikające z dokumentu Barometr zawodów najbardziej aktualnego na dzień składania wniosku o dofinansowanie lub analizy ofert pracodawców).  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | W przypadku realizacji wsparcia w formie szkoleń, ich efektem jest uzyskanie kwalifikacji lub umiejętności. | Wprowadzenie kryterium ma na celu –- zapewnienie efektywności wsparcia w postaci szkoleń poprzez zapewnienie, że efektem szkolenia będzie nabycie kwalifikacji (konkretnych efektów uczenia się uzyskiwanych w toku szkolenia) potwierdzonych odpowiednim dokumentem (np. certyfikatem), który powinien zawierać informacje na temat uzyskanych przez uczestnika efektów uczenia się w rozumieniu wytycznych ministra właściwego do spraw rozwoju regionalnego dotyczących monitorowania postępu rzeczowego realizacji programów na lata 2021–2027 i LWK 2021 dla EFS+.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | W przypadku wsparcia skierowanego do osób w wieku 15–24 lat:   1. udział takiej osoby w projekcie EFS+ jest obligatoryjnie poprzedzony oceną umiejętności cyfrowych[[16]](#footnote-16)) oraz – w razie potrzeby – uzupełnieniem poziomu kompetencji; 2. co najmniej 10% uczestników uzyska lub rozwinie umiejętności :  * cyfrowe; * „zielone”; * niezbędne w branżach: metalowo-odlewniczej, zasobooszczędnym budownictwie, turystyce zdrowotnej i prozdrowotnej, nowoczesnym rolnictwie i przetwórstwie spożywczym; * niezbędne w zawodach związanych z usługami zdrowotnymi i opiekuńczymi. | Proponowane w projekcie wsparcie powinno kłaść nacisk na umożliwiać uzyskanie lub rozwój umiejętności w szczególności w zakresie umiejętności cyfrowych, „zielonych”, związanych z usługami zdrowotnymi i opiekuńczymi, oraz niezbędnych z punktu widzenia regionalnych (tj. w branżach: metalowo-odlewniczej, zasobooszczędnym budownictwie, turystyce zdrowotnej i prozdrowotnej, nowoczesnym rolnictwie i przetwórstwie spożywczym) specjalizacji.  Wymienione branże zostały wskazane w Regionalnej Strategii Innowacji jako cztery obszary stanowiące inteligentne specjalizacje regionu. Charakteryzują się one znacznym potencjałem innowacyjnym a ich wzrost przełoży się na przyspieszenie rozwoju województwa i powstanie nowych miejsc pracy dla wykwalifikowanych pracowników. Rozwojowi branż perspektywicznych towarzyszyć musi pojawianie się w regionie elementów rynku o charakterze zarówno podażowym, jak i popytowym. Po stronie podażowej rynku kluczową rolę odgrywa proces przygotowania odpowiednich zasobów kadrowych, gotowych do wykonywania pracy w branżach zidentyfikowanych jako przyszłościowe.  Uzyskanie lub rozwój umiejętności może nastąpić wskutek zastosowania przez realizatora projektu usług i lub instrumentów rynku pracy wynikających z Ustawa z dnia 20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |

### Działanie 10.06 Konkurencyjne kadry świętokrzyskich pracodawców i przedsiębiorstw

Priorytet 10. Aktywni na rynku pracy.

Cel szczegółowy: ESO4.4. Wspieranie dostosowania pracowników, przedsiębiorstw i przedsiębiorców do zmian, wspieranie aktywnego i zdrowego starzenia się oraz zdrowego i dobrze dostosowanego środowiska pracy, które uwzględnia zagrożenia dla zdrowia (EFS+).

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

Wspieranie procesów adaptacyjnych w przedsiębiorstwach i innych podmiotach, w ramach Podmiotowego Systemu Finansowania (PSF) poprzez realizację następujących usług dostępnych w Bazie Usług Rozwojowych (BUR):

1. Usługi rozwojowe dla pracodawców obejmujące np. doradztwo biznesowe, mentoring, asystę w prowadzeniu działalności gospodarczej.
2. Usługi rozwojowe dla pracowników wspierające rozwój i dostosowywanie kwalifikacji i umiejętności, zgodnie ze zdiagnozowanymi potrzebami pracodawców (np. ogólne i specjalistyczne szkolenia).

##### Kryteria dostępu

| **L.P** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Pracodawcy oraz ich pracownicy, w szczególności:   * osoby powyżej 55 roku życia, * osoby o niskich kwalifikacjach. | Grupa docelowa, do której może być kierowane wsparcie wynika z zapisów Szczegółowego Opisu Priorytetów FEŚ oraz Wytycznych dotyczących realizacji projektów z udziałem środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w regionalnych programach na lata 2021–2027.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | Wszyscy pracodawcy objęci wsparciem muszą posiadać siedzibę lub jednostkę organizacyjną na terenie województwa świętokrzyskiego. | Środki finansowe w ramach Działania 10.6 przeznaczone są wyłącznie na wsparcie dla pracodawców ze wskazanego obszaru. Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | Projekt zostanie zakończony  nie później niż 30.06.2029 roku. | Wnioskodawca zobowiązany jest zaplanować okres realizacji projektu trwający nie dłużej niż do 30 czerwca 2029 roku. Okres realizacji projektu oznacza okres, w którym projektodawca może realizować zadania przewidziane w projekcie. Instytucja Organizująca Nabór w uzasadnionych przypadkach, na etapie realizacji projektu, dopuszcza możliwość odstępstwa w zakresie przedmiotowego kryterium przez wydłużenie terminu realizacji projektu, nie naruszając zapisów *Wytycznych dotyczących kwalifikowalności wydatków na lata 2021-2027.*  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |
|  | Projektodawca składa wniosek na całą kwotę przewidzianą w ramach konkursu. | Projekt będzie realizowany jako projekt własny Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach, który będzie odpowiedzialny za zapewnienie równomiernego wsparcia pracodawcom z całego obszaru realizacji projektu.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1, 2 |

### Działanie 10.09 Podnoszenie kwalifikacji i umiejętności osób dorosłych w regionie

Priorytet 10. Aktywni na rynku pracy.

Cel szczegółowy: ESO4.7. Wspieranie uczenia się przez całe życie, w szczególności elastycznych możliwości podnoszenia i zmiany kwalifikacji dla wszystkich, z uwzględnieniem umiejętności w zakresie przedsiębiorczości i kompetencji cyfrowych, lepsze przewidywanie zmian i zapotrzebowania na nowe umiejętności na podstawie potrzeb rynku pracy, ułatwianie zmian ścieżki kariery zawodowej i wspieranie mobilności zawodowej.

Typ/typy projektów przewidziane do realizacji w ramach naboru:

Promowanie uczenia się przez całe życie, w szczególności stworzenie możliwości podnoszenia i zmiany kwalifikacji dla osób dorosłych poprzez:

* Usługi rozwojowe, w tym w zakresie umiejętności cyfrowych w ramach Podmiotowego Systemu Finansowania za pośrednictwem BUR, które chcą z własnej inicjatywy podnosić kwalifikacje/umiejętności.

##### Kryteria dostępu

| **L.P** | **Nazwa kryterium** | **Definicja** | **Opis znaczenia** **dla wyniku oceny** | **Stosuje się do typu/ów projektu/ów (nr)** |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Osoby dorosłe w szczególności osoby w niekorzystnej sytuacji:   * o niskich kwalifikacjach, * starsze, * z niepełnosprawnościami | Grupa docelowa, do której może być kierowane wsparcie wynika z zapisów Szczegółowego Opisu Priorytetów FEŚ oraz Wytycznych dotyczących realizacji projektów z udziałem środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w regionalnych programach na lata 2021–2027.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Projekt jest skierowany do grup docelowych z obszaru województwa świętokrzyskiego w rozumieniu ustawy Kodeksu cywilnego. | Skierowanie wsparcia do osób zamieszkałych na terenie województwa świętokrzyskiego jest podyktowane regionalnym charakterem przewidzianego wsparcia oraz wynika z konieczności wspierania mieszkańców regionu  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Projekt zostanie zakończony nie później niż 30.06.2029 roku. | Wnioskodawca zobowiązany jest zaplanować okres realizacji projektu trwający nie dłużej niż do 30 czerwca 2029 roku. Okres realizacji projektu oznacza okres, w którym projektodawca może realizować zadania przewidziane w projekcie. Instytucja Organizująca Nabór w uzasadnionych przypadkach, na etapie realizacji projektu, dopuszcza możliwość odstępstwa w zakresie przedmiotowego kryterium przez wydłużenie terminu realizacji projektu, nie naruszając zapisów *Wytycznych dotyczących kwalifikowalności wydatków na lata 2021-2027.* Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |
|  | Projektodawca składa wniosek na całą kwotę przewidzianą w ramach konkursu. | Projekt będzie realizowany jako projekt własny Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach, który będzie odpowiedzialny za zapewnienie równomiernego wsparcia osobom dorosłym z całego obszaru realizacji projektu.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie treści wniosku o dofinansowanie projektu. | Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Niespełnienie kryterium skutkuje skierowaniem wniosku do poprawy. | 1 |

# **IIIETAP OCENY – Negocjacje**

### Kryterium negocjacyjne

| **Lp.** | **Nazwa kryterium** | **Definicja kryterium** | **Opis znaczenia dla wyniku oceny** |
| --- | --- | --- | --- |
|  | Zgodność projektu w zakresie spełnienia warunków postawionych przez oceniających lub przewodniczącego KOP. | Ocena kryterium zakończy się wynikiem pozytywnym gdy:   1. Wnioskodawca wprowadzi do wniosku wszystkie wymagane zmiany wskazane przez oceniających lub przewodniczącego KOP w Kartach oceny merytorycznej lub udzieli informacji i wyjaśnień wymaganych przez KOP; 2. ION zaakceptuje stanowisko Wnioskodawcy oraz ustalenia wynikające z procesu negocjacji; 3. wniosek o dofinansowanie projektu jest zgodny z metodą rozliczania wydatków wskazaną w Regulaminie Wyboru Projektów, tj. za pomocą stawek ryczałtowych lub stawek jednostkowych/ wydatków rzeczywiście ponoszonych.   Ocena kryterium zakończy się wynikiem negatywnym gdy:   1. Wnioskodawca nie wprowadzi do wniosku wszystkich wymaganych zmian wskazanych przez oceniających lub przewodniczącego KOP w Kartach oceny merytorycznej lub innych zmian wynikających z ustaleń dokonanych podczas negocjacji lub nie udzieli informacji i wyjaśnień wymaganych przez KOP; 2. ION nie zaakceptuje stanowiska Wnioskodawcy; 3. Wnioskodawca wprowadzi do wniosku inne zmiany, niż wynikające z ustaleń dokonanych podczas negocjacji; 4. wniosek o dofinansowanie projektu nie jest zgodny z metodą rozliczania wydatków wskazaną w Regulaminie Wyboru Projektów, tj. za pomocą stawek ryczałtowych lub stawek jednostkowych/ wydatków rzeczywiście ponoszonych.   Negatywna ocena oznacza niespełnienie kryterium wyboru projektu bez możliwości dokonania kolejnej korekty/uzupełnienia.  Kryterium zostanie zweryfikowane na podstawie Protokołu spełnienia kryterium wyboru projektów po zakończeniu etapu negocjacji. | Kryterium zero-jedynkowe.  Ocena spełnienia kryterium polega na przypisaniu mu wartości logicznej TAK/NIE.  Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania.  Kryterium dotyczy wyłącznie projektów wybieranych w ramach naborów konkurencyjnych.  Projekty niespełniające danego kryterium nie zostaną wybrane do dofinansowania. |

1. Ocena „Nie dotyczy” ma zastosowanie w przypadku projektów, w których Wnioskodawcą jest jednostka sektora finansów publicznych oraz projektów składanych w ramach Działania 9.6 *Podnoszenie potencjału partnerów społecznych i organizacji społeczeństwa obywatelskiego.* [↑](#footnote-ref-1)
2. Nie dotyczy podmiotów, o których mowa w art. 207 ust. 7 ustawy o finansach publicznych. [↑](#footnote-ref-2)
3. Komitet Monitorujący program regionalny FEŚ 2021-2027 upoważnia IZ FEŚ do doprecyzowania zapisów kryterium, w zakresie załącznika nr I do Regulaminu Wyboru Projektów, o zapisy wymagane we wniosku o dofinasowanie projektu, które są niezbędne do realizacji projektu, a wynikają z Wytycznych dotyczących realizacji projektów z udziałem środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w regionalnych programach na lata 2021-2027. [↑](#footnote-ref-3)
4. Dotyczy podmiotów, o których mowa w art. 4, art. 5 ust 1 i art. 6 ustawy z dnia 11 września 2019 r. Prawo Zamówień Publicznych tj. m.in. jednostki sektora finansów publicznych. [↑](#footnote-ref-4)
5. Realizacja wsparcia dla osób/podmiotów z obszaru OSI wymaga połączenia dwóch podejść: podejścia  krajowego, wynikającego z polityki regionalnej rządu wyrażonej w KSRR 2030 oraz regionalnego, wynikającego ze Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+. [↑](#footnote-ref-5)
6. Działania komplementarne to np. korzystanie: z budynków zakupionych lub wyremontowanych ze środków unijnych/krajowych, z wyposażenia/narzędzi zakupionych ze środków unijnych/krajowych, wykorzystywanie wiedzy nabytej na kursach/szkoleniach/studiach ze środków unijnych lub krajowych. [↑](#footnote-ref-6)
7. Staże lub praktyki zawodowe inne niż staże uczniowskie będą skierowane do uczniów szkół branżowych II stopnia oraz młodocianych pracowników. [↑](#footnote-ref-7)
8. STEM – interdyscyplinarne podejście do nauk technicznych łączące kształcenie w czterech dyscyplinach: nauki, technologii, inżynierii i matematyki. [↑](#footnote-ref-8)
9. Realizacja wsparcia dla osób/podmiotów z obszaru OSI wymaga połączenia dwóch podejść: podejścia  krajowego, wynikającego z polityki regionalnej rządu wyrażonej w KSRR 2030 oraz regionalnego, wynikającego ze Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+. [↑](#footnote-ref-9)
10. Działania komplementarne to np. korzystanie: z budynków zakupionych lub wyremontowanych ze środków unijnych/krajowych, z wyposażenia/narzędzi zakupionych ze środków unijnych/krajowych, wykorzystywanie wiedzy nabytej na kursach/szkoleniach/studiach ze środków unijnych lub krajowych. [↑](#footnote-ref-10)
11. Finansowanie utrzymania miejsca pracy ma na celu wsparcie nowotworzonych miejsc w zakresie zapewnienia ich stabilności w pierwszych 12 miesiącach funkcjonowania miejsca pracy. Bezzwrotne wsparcie finansowe przyznawane w formie stawek jednostkowych określonych przez Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej. [↑](#footnote-ref-11)
12. Działania komplementarne to np. korzystanie: z budynków zakupionych lub wyremontowanych ze środków unijnych/krajowych, z wyposażenia/narzędzi zakupionych ze środków unijnych/krajowych, wykorzystywanie wiedzy nabytej na kursach/szkoleniach/studiach ze środków unijnych lub krajowych. [↑](#footnote-ref-12)
13. Realizacja wsparcia dla osób/podmiotów z obszaru OSI wymaga połączenia dwóch podejść: podejścia  krajowego, wynikającego z polityki regionalnej rządu wyrażonej w KSRR 2030 oraz regionalnego, wynikającego ze Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+. [↑](#footnote-ref-13)
14. Działania komplementarne to np. korzystanie: z budynków zakupionych lub wyremontowanych ze środków unijnych/krajowych, z wyposażenia/narzędzi zakupionych ze środków unijnych/krajowych, wykorzystywanie wiedzy nabytej na kursach/szkoleniach/studiach ze środków unijnych lub krajowych. [↑](#footnote-ref-14)
15. ) Z wykorzystaniem „Europejskiego narzędzia do oceny poziomu kompetencji cyfrowych” (<https://europa.eu/europass/digitalskills/screen/questionnaire/generic>) lub innego narzędzia rekomendowanego przez ministra właściwego do spraw pracy. [↑](#footnote-ref-15)
16. ) Z wykorzystaniem „Europejskiego narzędzia do oceny poziomu kompetencji cyfrowych” (<https://europa.eu/europass/digitalskills/screen/questionnaire/generic>) lub innego narzędzia rekomendowanego przez ministra właściwego do spraw pracy. [↑](#footnote-ref-16)